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Hon vann VM-tipset!

SIDAN 18

KULTUR. Bildkonstnär Pauliina Turakka Pur-
honen visar broderade tygskulpturer i somma-
ren stora utställning i Ålands konstmuseum.

Turakka är en av totalt tio samtidskonstnärer 
som bjudits in till utställningen. De nio övriga är 
Maria Duncker, Rita Jokiranta, Jan Kaila, Satu 

Kiljunen, Markus Kåhre, Caroline Pipping, Jo-
han Scott, Kurt Simons och Ellika Sjöstrand, 
samtliga med någon form av Ålandsanknytning. 

Utställningen har sin vernissage i kväll och 
visas i konstmuseet till den 9 september. Årets 
sommarutställning är också ett samarbetspro-

jekt med Amos Anderssons konstmuseum i 
Helsingfors. Den 15 juni är det vernissage i Hel-
singfors på en parallellutställning med samma 
konstnärer, delvis också samma verk.

SIDAN 8

Tio gånger samtidskonst
Ställer ut. Pauliina Turakka Purhonen har låtit de gamla träskulpturerna i Finströms kyrka inspirera sig till utställningens tygskulpturer. 
 Foto: ANDREAS DIENERT

kultur 9
Frida Johansson och Jutta 
Stolt från Mariehamn har 
gått till fi nal i uttagningen 
inför Lilla Melodifestivalen.

kultur 9
Maria Ackrén, politices licentiat 
och doktorand i statskunskap, re-
censerar Ålands framtids Vitbok.

nöje 10
Rapparen Petter är huvud-
numret på årets skolavslut-
ningsfest, för de som är över 
18 år, i Mariepark.

folk 11
Det här är en av 
vinnarna i ÅCAs 
teckningstävling på 
temat Smart Mjölk.

KAMPEN OM BIRKA

NYHETER. Ålands statistik-och utredningsby-
rås prognos för fl itpengen de kommande åren 
visar att ”det går otroligt bra för åländsk eko-
nomi”, som landshövding Peter Lindbäck säger.

Flitpengen, eller skattegottgörelsen som det 
formella namnet är, ges tillbaka till Åland från 

staten om landskapet betalar mer än 0,5 procent 
av hela landets skatter. Enligt prognosen kom-
mer 28,5 miljoner att betalas ut år 2008, 29,3 
miljoner år 2009 och 25,0 miljoner år 2010. Det 
ska jämföras med åren 1995-2002 då fl itpengen 
endast ett år översteg 10 miljoner euro.

Visserligen minskar skatterna från privatper-
soner, men företagen har goda tider.

– Sjöfarten har börjat gå bra och företagen i 
allmänhet mår bra. Det är en ny tillväxt vi ser, 
säger ÅSUB:s statistiker Jouko Kinnunen.

SIDAN 3

Miljonerna rullar in
tack vare företagen NYHETER. I går klockan 12 gick tiden ut för 

Bror Husells bud på Birkas Eckeröaktier. 
Birka-styrelsen sa nej till budet på cirka 18 
miljoner euro förra veckan.

– Vi ska fundera några dagar på hur vi ska 
göra, om vi ska lämna in ett nytt bud eller 
inte, säger han till Nya Åland.

Folke Sjölund i Ålands aktiesparare tror att 
Husell och det konsortium han har bakom sig 
kommer att lämna in ett nytt bud till Birka-
styrelsen.

– Eckerö har förlängt budtiden och skjutit 
upp Birkas bolagsstämma, så det är verkar 
logiskt att också Husell kommer med ett nytt 
bud. SIDORNA 4-5

Tiden nu ute
för Husell-bud

Så jagas fågeljägare
 NYHETER. Både polis och sjöbevakare hål-
ler ögonen öppna efter fågeljägare som jagar 
annat än alfågel. – Men vi vill inte överdriva 
bevakningen, säger vice sjöbevakningschefen 
Gunnar Silander.  SIDAN 2

Tankesmedja planeras
NYHETER. Nu planerar landskapsregeringen 
liknande idéforum som tankesmedjorna Timbro 
och Agora i Sverige som ska planera framtiden 
och få politiker och näringslivet att förstå varan-
dra. – Det fi nns i dag ingen samarbetsform där 
alla är representerade, säger landskapsregering-
ens vikarierande näringschef Linnéa Johans-
son. SIDAN 3

NYHETER. Med angreppet mot Irak visade 
man ett förakt mot FN som har gjort ett hack i 
hela organisationens auktoritet. 

Det anser den internationell kände svenske 
nedrustningsexperten Hans Blix, som i går kväll 
höll ett föredrag på inbjudan av Ålands fredsin-
stitut. Blix talade  i ett fullsatt stadsbibliotek om 
”den kalla freden” och om sina erfarenheter av 
hela konfl ikten kring det som i dag är Irakkriget.  
Trots alla problem i världen talade han ändå om 
en viss ljusning. SIDAN 7

”Kalla freden”
i Blix-ljuset

Nedrustningsexpert. Hans Blix anlän-
der till stadsbiblioteket med Sveriges general-
konsul Bertil Jobéus. Foto: ERKKI SANTAMALA
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Två män, en av dem polis-
man, är just nu misstänkta 
för att ha skjutit sjöfåglar i 
Lemlands skärgård.

Ärendet har överlämnats 
till Pedersöre härad i Jakob-
stad.

– Jag har fått ett medde-
lande från länsstyrelsen i 
västra Finland. Men det blir 
Åbolands härad som hand-
har den praktiska utred-
ningen, säger häradsåklaga-
ren Marina Ek-Bäck till Nya 
Åland.

Ek-Bäck är undersök-
ningsledare för alla liknan-
de ärenden inom Finlands 
svenskspråkiga områden. 
Hon skall nu tala med den 
tjänsteman vid Åbolands hä-
rad som utreder fallet, men 
det blir han som kontaktar 
de personer som är inblan-
dade i ärendet.

I dagsläget kan Marina 
Ek-Bäck bara säga att det 
rör sig om en polisman och 
en annan person som gjort 
sig misstänkta till jaktbrott.

– Det är för tidigt att säga 
något utöver det. Jag vet inte 
hur omfattande det är. Om 
det rör sig om några enstaka 
fåglar är det inget allvarligt.

 Då kan bötesstraff bli ak-
tuellt.

Tjugo skott
Det finns flera tecken på att 
sjöfågeljakten fortsätter på 
Åland, trots att EUs lagar 
endast tillåter jakt på alfå-
gel. En person som nyligen 
var i närheten av Embarsund 
på Föglö berättar för Nya 
Åland att han hörde många 
gevärsskott.

– De kom kontinuerligt, 

ett par gånger i minuten när 
det var som tätast, åtmins-
tone en halvtimme. Det var 
garanterat tjugo skott.

Han fick uppfattningen att 
skotten avfyrades i östra än-
den av Embarsund.

– Det finns praktiskt taget 
aldrig allor inne i Embar-
sund. De flyger in när det är 
dimmigt, men aldrig annars.

Vad tänkte du när du 
hörde skotten?

– Att man tar sig friheten att 
skjuta alla fåglar som man 
sköt förr.

Han tror att det blivit nå-
got av en sport bland yngre 
jägare att dra myndigheter-
na vid näsan.

– Det går rykten om folk 
som blivit prejade av sjöbe-
vakarna, och som skattat sin 
lycka att bevakarna inte gått 
och tittat bakom buskarna. 

De borde ha en hund med 
sig som springer runt i bus-
karna och plockar fram fåg-
larna.

Samarbetar
Sjöbevakningen håller nog 
ett öga på jägarna, konsta-
terar sjöbevakningschefen 
Gunnar Silander.

– Så länge det finns en 
form av vårjakt så gör vi det 
i samråd med polisen.

Silander vill inte gå in på 
detaljer, men han konstate-
rar att både planerade razzi-
or och tips från allmänheten 
har gett resultat.

Vid razziorna kontrollerar 
sjöbevakarna att jägaren har 
betalat för jaktkort, att vapen-
licensen är i skick och att den 
överensstämmer med vapnet 
som jägaren använder, och att 
man ”jagar på rätt sätt”.

– Om vi misstänker att de 
inte jagar på rätt ställe kan 
vi kontakta landskapsmyn-
digheterna och kontrollera 
jakträtten. Om det visar sig 
att de jagar på någon annans 
mark är det ett målsägande-
brott.

Men att jaga jägare som 
möjligen bryter mot EU-lag-
stiftningen är enligt Silander 
inget ”högprioriterat om-
råde”.

– Vi vill inte överdriva 
övervakningen. Och vi hop-
pas att jägarnas ilska inte 
riktas mot oss, utan mot be-
slutsfattarna.

Silanders uppfattning är 
att de jägare som granskas 
förstår att sjöbevakarna bara 
gör sitt jobb.

PATRIK DAHLBLOM
patrik.dahlblom@nyan.ax

”Vi vill inte överdriva bevakningen”

Så jagas fågeljägare

Slutskjutet. Den traditionella fågeljakten på Åland har begränsats av EU – numera är det bara 
allor som är lovligt byte.  Foto: MAGNUS ANDERSSON

Både polis och sjöbeva-
kare håller ögonen öppna 
efter fågeljägare som jagar 
annat än alfågel.

– Men vi vill inte över-
driva bevakningen, säger 
vice sjöbevakningschefen 
Gunnar Silander.

Finlands Fyrsällskap hyr fy-
ren till den 15 september 
och skall se till att den är be-
mannad hela tiden.

Först ut är Satu Samooja, 
Kikka Pohjanväre och Outi 
Lähteenlahti, alla från fast-
landet.

Fyrväktarna tar hand om 
besökare, sköter Märket-
shopen och håller fyren i 
skick. Många frivilliga har 
anmält sitt intresse och ar-
betspassen blir en vecka, 
med vaktombyte på vecko-
sluten.

Den som vill följa med livet 
på Märket på avstånd kan gå 
till sajten www.fyrsallskap.fi, 
där fyrväktarna rapporterar 
varje dag. (pd)

De är först ut
till Märkets fyr

Veckans vakter på Märket. Från vänster Satu 
Samooja, Borgå, Kikka Pohjanväre, Heinola och Outi Lähteenlahti 
från Kullaa i Björneborgstrakten.  Foto: PEKKA VÄISÄNEN

Tre kvinnor har tagit sig 
ut till Märkets fyr och blir 
de första ”fyrväktarna” på 
30 år.
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Om Åland betalar mer än 0,5 
procent av hela landets skat-
ter betalas den överskjutande 
delen tillbaka till landskapet 
i form av den så kallade fl it-
pengen, eller skattegottgörel-
sen som den formellt heter.

I år fi ck landskapet ett re-
kordstort tillskott i kassan då 
fl itpengen, som baseras på 
2005 års beskattning, var hela 
35 miljoner euro. Den nivån 
kommer pengen inte upp i 
de kommande åren, men den 
kommer att ligga kvar på en 
mycket hög nivå, om man får 
tro Ålands statistik- och ut-
redningsbyrå, ÅSUB.

Enligt prognosen kommer 
28,5 miljoner att betalas ut år 
2008, 29,3 miljoner år 2009 
och 25,0 miljoner år 2010. Det 
ska jämföras med åren 1995-
2002 då fl itpengen endast ett 
år översteg 10 miljoner euro.

Grund för budget
Enligt ÅSUB:s statistiker 
Jouko Kinnunen beror upp-
gången på att de åländska fö-
retagen betalar mycket skatt 
till staten.

– Inkomsterna ökar. Sjöfar-
ten har börjat gå bra och fö-
retagen i allmänhet mår bra. 
Det är en ny tillväxt vi ser.

Han säger att utvecklingen 
bland Ålands fysiska personer 
inte går åt samma håll. Skat-
ten från privatpersonerna 
går nedåt, enligt prognosen. 
ÅSUB:s utredning och analys 
är beställd av landskapsre-
geringen som vill ha den som 
grund för kommande bud-
getar.

Jouko Kinnunen menar 

dock att man ska tolka resul-
tatet mycket försiktigt. Han 
anser att landskapsregering-
en ska planera in flitpengen 
i fonder, inte i löpande utgif-
ter, eftersom risken finns att 
det inte kommer så mycket 
pengar som förutspås och 
att de goda tiderna snart kan 
vara över.

– Man ska inte basera en 
budget på korta svängning-
ar.

Samtidigt skriver ÅSUB i 
ett meddelande att progno-
sen är försiktigt hållen, vil-
ket innebär att det verkliga 
utfallet med stor sannolik-
het snarare torde överträffa 
än understiga prognosen.

Glad landshövding
Landshövdingen Peter Lind-

bäck, ordförande i Ålands-
delegationen som beslutar 
om flitpengen, är förvånad 
över ÅSUB:s prognos.

– Det här betyder att det 
går otroligt bra för åländsk 
ekonomi.

Lindbäck har tidigare sagt 
att han efter årets toppnote-
ring, som till stor del beror 
på Chips-affären 2005, för-
väntar sig att flitpengen de 
kommande åren ska återgå 
till en normal nivå på 15-20 
miljoner euro.

– Det är roligt att eko-
nomin rullar på och det är 
bra om det kommer mycket 
pengar tillbaka.

ANDERS SIMS
anders.sims@nyan.ax

tfn 528 455

Många miljoner till Åland
Positiv prognos från ÅSUB:

Positiv kurva. Efter att i många år ha legat på en beskedlig nivå har fl itpengen skjutit i höjden. Utbetalningarna för 2008-2010 är 
en prognos.  Grafi k: ÅSUB

Den åländska ekonomin 
mår bra och det kommer 
att synas i ”fl itpengen” de 
kommande åren, enligt 
ÅSUB:s prognos.

Orsaken till uppgången 
är att de åländska företa-
gen går bra. Skatterna från 
privatpersoner minskar 
däremot.

Tittar framåt. Jouko Kinnunen vid ÅSUB har tittat in i fram-
tiden och tror att de åländska företagen kommer fortsätta att gå 
bra.   Foto: JONAS EDSVIK

Tankesmedjan ska fi nnas klar 
till hösten och bestå av 15-
20 personer som till största 
delen representerar det 
åländska näringslivet. Just nu 
arbetar en styrgrupp, med nä-
ringsministern Jörgen Strand 
(fs) som ordförande, med att 
sätta samman smedjan som 
får till uppgift att på ett brett 
plan arbeta för utveckling av 
det åländska näringslivet.

– En annan uppgift för 
idéforumet blir att hitta en 
form för dialog mellan sam-
hället och näringslivet, säger 
landskapsregeringens vika-
rierande näringschef Linnéa 
Johansson som är förvalt-
ningens representant i grup-
pen.

Fungerar inte dialogen 
i dag?

– Jo, men det fi nns ingen 
kontinuitet.

Endast fyra av medlemmar-
na ska vara politiker. I övrigt 
strävar styrgruppen efter att 
få bra fördelning i forumet 
vad gäller ålder, kön och nä-
ringslivsgrenar.

Ny samarbetsform
Enligt Linnéa Johansson är ti-
teln på personerna som ingår i 
idéforumet inte det viktigaste, 
istället är det framför allt en-
gagemanget som värdesätts. 
Viktiga frågor att diskutera i 
gruppen blir till exempel vad 
Åland ska leva av i framtiden 
och att formulera gemensam-
ma mål för framtiden.

På Åland fi nns redan fl era 
samarbetsorganisat ioner 
för näringslivet, exempelvis 
handelskammaren, men det 
räcker inte, enligt Linnéa Jo-
hansson.

– Det fi nns i dag ingen sam-
arbetsform där alla är repre-
senterade.

Vilken betydelse kom-
mer tankesmedjan att 
få?

– Jag hoppas att den ska bidra 

till diskussioner om de stora 
framtidsfrågorna så att det 
leder till goda beslut inom 
näringsliv och politiken.

Synlig debatt
För att få hjälp i arbetet 
kommer gruppen att bjuda 
in experter och föreläsare. 
Vem som ska stå för finan-
sieringen är ännu inte klart.

– Vi får komma överens om 
finansieringen senare, men 
gruppen kommer inte att dra 
några stora kostnader, säger 
Linnéa Johansson.

Kommer det att fi nnas 
transparens?

– Det utgår jag ifrån. Man 
ska kunna se vad som disku-
teras i gruppen.

Den styrgrupp som arbe-
tar med att sätta ihop tan-
kesmedjan, som går under 
namnet ”Vision 2017”, be-
står av Jörgen Strand, Ca-
rin Holmqvist, Edgar Vick-
ström, Ellinore Kullenberg 
och Linnéa Johansson.

ANDERS SIMS
anders.sims@nyan.ax

tfn 528 455

Åland får sin egen tankesmedja

Letar medlemmar. Landskapets vikarierande närings-
chef Linnéa Johansson hoppas att tankesmedjan ska leda till bra 
politiska beslut. Just nu säker hon efter medlemmar till smedjan.
  Foto: JONAS EDSVIK

Du kanske har hört talas 
om tankesmedjorna Tim-
bro och Agora i Sverige?

Nu planerar landskaps-
regeringen ett liknande 
idéforum som ska planera 
framtiden och få politiker 
och näringslivet att förstå 
varandra.

Den öppna arbetslösheten på 
Åland uppgick i april i år till 
2 procent, samma som i april 
ifjol. Antalet lediga platser 
var dock 437 stycken vilket är 
150 platser fl er jämfört med 
situationen för ett år sedan.

Det här visar den statistik 
som ÅSUB har tagit fram i 
samarbete med Ålands ar-
betsmarknads- och studieser-
vicemyndighet, som även har 
bidragit med dataunderlag.

Den totala arbetslöshetsgra-
den, som inkluderar 56 per-
soner i sysselsättningsåtgär-
der, uppgick till 2,4 procent. 
Arbetslöshetsgraden var 0,6 
procentenheter högre för de 
åländska männen än för kvin-
norna och arbetslöshetsgra-
den för ungdomar under 25 år 
och för de 55 år fyllda var hö-
gre i år jämfört med april ifjol. 
Majoriteten av de arbetslösa 
har utbildning på mellannivå 
eller lägre.

– Trenden för arbetslöshe-
ten har en längre tid varit så 
gott som oförändrad, medan 
andelen lediga platser ser ut 
att återigen börjat stiga efter 
en period av en lägre nivå, 
skriver ÅSUB i ett pressmed-
delande.

Statistiken visar dessutom 
att antalet tillsatta platser har 
ökat från 285 till 305 platser 
jämfört med förra året. Flest 
tillsatta platser, 96 stycken, 
fanns inom yrkeskategorin 
service. (ml)

Lika många
arbetslösa
som ifjol

Fler lediga jobb, men...

Ålands arbetsmarknads- och 
studieservicemyndighet kan 
erbjuda 437 lediga jobb.

� Mariehamns räddningsverk 
och Jomalas frivilliga brandkår 
fi ck rycka ut för att släcka en 
brand i ett fordon vid Torpfjär-
den vid femtiden på söndags-
morgonen. Bilen som brann 
var en av två gamla isbilar som 
stått parkerade vid Torpfjär-
den sedan i vintras.

– Det fi nns ingen sannolik-
het att den har börjat brinna 
av sig själv, men man kan ju 
inte säga säkert att branden 
var anlagd innan polisen har 
utrett, säger brandchefen Jan 
Johansson.

Johansson berättar att när 
brandmännen kom till plat-
sen var fordonet redan helt 
övertänt.

– Och det var en obehag-
lig överraskning vi upptäckte 
när vi hade släckt bilen, det 
låg nämligen en gasbytta i 
framsätet, säger han.

Johansson vet inte varför 
gasbyttan fanns i bilen.

– Kanske den var tom och 
ditställd bara för att någon 
ville bli av med den, men det 
kan ju också vara för att få 
bättre fart på branden, så 
det är obehagligt, säger Jo-
hansson. Ingen person ska-
dades dock som tur var vid 
branden. (ml)

Bilbrand vid
Torpfjärden
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KAMPEN OM BIRKA

Budtiden gick ut i går klock-
an 12.

– Vi har inte bestämt än 
hur vi ska göra nu. Birkas 
styrelse har ju skyfflat över 
vårt bud till bolagsstämman, 
men vår uppfattning är att 
budet har gått ut, säger Bror 
Husell.

Något nytt datum för bo-
lagsstämman har inte kom-
mit, konstaterar han.

Det han och de som han 
har med sig nu ska fundera 
på är om man ska lämna in 
ett nytt bud eller inte.

– Vi ska fundera några 
dagar, kanske till slutet av 
veckan.

Folke Sjölund i föreningen 
Ålands aktiesparare tror att 
Bror Husell med flera ”gan-
ska sannolikt” kommer att 
lämna in ett nytt  bud på Bir-
kas Eckeröaktier.

- Eckerö har ju förlängt 

sin anbudstid och skjutit 
upp bolagsstämman på obe-
stämd tid. Därför är det gan-
ska logiskt att också Husell 
förnyar sitt bud.

Fundersamma ägare
Folke Sjölund berättar att 
många ägare inte bara i Bir-
ka, utan också i Eckerö, är 
mycket fundersamma över 
hur situationen utvecklats.

– Småägarna undrar vad 
allt det här egentligen hand-
lar om. Väldigt många Eck-
erö-ägare är oroliga för hur 
bolaget ska kunna betala 
lånet. De tycker att Eckerö 
försöker köpa Birka för de-
ras pengar, vittnar han om.

Därför har han tittat när-
mare på siffrorna.
� Budet på 77 miljoner euro 
höjdes förra veckan till cirka 
83 miljoner euro. Beskedet 
från Eckerö har hela tiden 
varit att pengarna ska lånas.
� Eckerö har höjt antalet 
nya aktier som ska emitteras 
från 400.000 till 600.000. Pri-
set på aktien är 42 euro, vil-
ket Folke Sjölund betecknar 
som högt.

– När börsbolagen brukar 

göra riktade emissioner till 
sina ägare brukar man ge en 
rabatt på ungefär 35 procent 
i förhållande till börskursen. 
Priset på Eckeröaktien lig-
ger på cirka 45 euro på lo-
kalbörsen, och med rabatten 
inräknad skulle priset i så 
fall ligga på cirka 30 euro. 
Så Eckerös emissionserbju-
dande är inte särskilt gene-
röst.

Dessutom, säger han, är 
lokalbörsen ett rätt vanskligt 
jämförelseinstrument efter-
som kursen lätt kan manipu-
leras.

Pengar till dividend?
Om Eckerö lyckas med emis-
sionen och säljer alla nya ak-
tier för 42 euro per styck får 
bolaget in cirka 25 miljoner 
euro.

– Men fortfarande ska man 
då låna 60 miljoner euro om 
man köper alla återstående 
aktier i Birka. Om lånet ska 
betalas tillbaka på tio år så 
måste man amortera 6 mil-
joner euro per år. Med en 
ränta på 5 procent betyder 
det att ytterligare 3 miljoner 
euro ska betalas det första 

året, en siffra som sedan 
sjunker successivt.

Med en ränta på i genom-
snitt 1,5 miljoner euro per år 
innebär det att Eckerö mås-
te punga ut med 7,5 miljoner 
euro per år för lånet.

– Frågan som aktieägarna 
ställer sig är då: Var ska bo-
laget ta pengar för att betala 
dividend åt dem?

En annan fråga är vad Eck-
erös ägare då har fått för de 
83 miljonerna. Inga nya ope-
rativa tillgångar, sådant som 
bolaget kan tjäna pengar på, 
har tillförts.

Cementera makten
– Handlar allt detta i själva 
verket om att de som nu 
utövar makt i Eckerö ska 
cementera makten? Jag har 
svårt att se vad annat det kan 

handla om. Jag ser inte att 
det finns några sådana stora 
synergieffekter som man ta-
lat om från Eckerös sida.

En omständighet som 
stärker maktteorin är, sä-
ger han, att Eckerö inte alls 
nämnt en annan modell för 
övertagande, en modell som 
inte skulle innebära skatte-
kostnader för ägarna – näm-
ligen att bolagen fusioneras 
och aktierna delas ut på nytt 
till ägarna enligt en given 
bytesmodell.

Ett sådant byte skulle 
dock förändra ägarstruktu-
ren i bolaget och rubba den 
rådande maktbalansen.

ANNIKA ORRE
annika.orre@nyan.ax

tfn 528 450

”Kanske kommer vi med ett nytt bud, det ska vi fundera på”

Husell drog tillbaka budet
Förlängde inte. Tiden för Bror Husells bud på Birkas Eckeröaktier gick ut i går. Ännu vet han inte om han och det konsortium han har bakom sig lämnar in något 
nytt bud.  Foto: JONAS EDSVIK

Bror Husell och det kon-
sortium han har bakom 
sig drog i går tillbaka sitt 
köpbud på Birka Lines ak-
tiepost i Rederi ab Eckerö.

– Vi avvaktar några da-
gar, säger han.

� 8 mars. Rederi ab Eckerö 
berättar att rederiet vill köpa 
de återstående aktierna i Birka 
Line för 77 miljoner euro. 
Eckerö ägde före budet drygt 
40 procent av aktierna. Budet 
lyder på 16 euro (A) och 14,50 
euro (B) per aktie.
� 19.3 Anbudsperioden 
börjar.
� 20 mars. Birka meddelar 
att bolagsstämman skjuts 

upp från den 11 april till den 
15 maj.
� 21 mars. Birkas styrelse, 
decimerad på grund av jäv, 
meddelar att Eckerös bud är 
för lågt. Samma dag håller 
Eckerö presskonferens och 
försvarar budet.
� 3 april. Föreningen Ålands 
aktiesparare meddelar sin 
åsikt att budet är för lågt och 
oattraktivt.

� 18 april. Anonyma intres-
seanmälningar för köp av 
Birka Cargo och Birka Paradi-
se lämnas till Birkas styrelse. 
Samma dag meddelar Eckerö 
att man fått acceptans för 
över 50 procent av aktierna.
� 19 april. Eckerö förlänger 
budgivningstiden till den 23 
maj.
� 26 april. Ålands aktiespa-
rare ber om fullmakter för at 

företräda Birka-aktieägare på 
bolagsstämman.
� 3 maj.  Bror Husell med 
fl era lämnar in köpanbud på 
de aktier som Birka äger i 
Eckerö, strax under 20 pro-
cent av aktiestocken. Budet 
uppgår till knappt 18 miljoner 
euro.
� 4 maj. Birkas styrelse sä-
ger nej till de indikativa buden 
på Cargo och Paradise.

� 8 maj. Birkas bolagsstäm-
ma skjuts upp än en gång, nu 
på obestämd tid.
� 9 maj. Eckerö höjer sitt 
bud till 17 respektive 16 euro 
per aktie. Samma dag säger 
Birkas styrelse nej till Husells 
bud.
� 14 maj. Tiden för Bror Hu-
sells bud löper ut. Nytt datum 
för bolagsstämman har inte 
meddelats.

Bakgrund/Eckerös bud på Birka

� Rederi ab Eckerö grundades 1961.
� Antal aktieägare i dag: Cirka 9.600.
� Koncernomsättning 2006: 118 miljoner euro.
� Birka Line grundades 1971.
� Antal aktieägare i dag: 4.720.
� Koncernomsättning 2006: 94,7 miljoner euro.

Fakta/Birka och Eckerö

� SALTVIK. Genast då en ny 
byggnad tas i bruk i Saltvik 
meddelar kommunen detta till 
Ålands miljöservice, Mise. Det 
beslöt kommunstyrelsen ef-
ter omröstning på sitt senaste 
möte.

Ärendet kom upp efter en för-
frågan av Mise, som just nu un-
dersöker hur man på ett smidigt 
sätt kan uppdatera nya hushåll 
och fritidsfastigheter i det av-
fallsregister som man som bäst 
bygger upp. Förslaget från Mise 
var att kommunen i samband 
med behandlingen av bygglov 
förutsätter att den som söker 
bygglov även visar upp en god-
känd anmälan om anslutning 
till ordnad avfallshantering.

Kommundirektören föreslog 
att man årligen skulle skicka 
en förteckning över nya bygg-
nader till Mise, medan ledamot 
Jan Lindgrén (lib) föreslog att 
byggnadsnämnden meddelar 
Mise genast då en byggnad tas 
i bruk.

Vid omröstning fi ck kom-
mundirektörens förslag fi ck två 
röster, Runa Lisa Jansson(ob) 
och Henning Karlsson (ob). Jan 
Lindgréns förslag fi ck fem rös-
ter, Lindgréns samt av Berit Jo-
hansson (c), Jörgen Lindblom 
(c), Leena Lindqvist (lib)och 
Jan Salmén (c).

Henning Karlsson och Runa 
Lisa Jansson reserverade sig 
mot beslutet med motiveringen 
”att beslutet kränker den en-
skildes integritet och utesluter 
valmöjligheter för sophante-
ring”. (ab)

Nybyggen anmäls
till Mises-register

� Ungliberalerna arrangerar i 
dag tisdag en debatt för perso-
ner under 30 år om gymnasiere-
formen Struktur-07. Det har vi-
sat sig att intresset för frågan är 
stort och fl era föranmälningar 
har redan kommit in.

Debatten blir den första rik-
tiga debatten mellan nästa lag-
tings- och kommunalsvals unga 
profi ler och mellan Ålands 
framtida politiker. Det blir en 
unik chans för personer under 
30 år att göra sin röst hör i den-
na högaktuella fråga, skriver 
ungliberalerna i ett pressmed-
delande.

Debatten startar klockan 
18.00 i lagtingshuset. (as)

Debatt för unga
om Struktur-07

� Under helgen har fl era perso-
ner kört bil under alkoholpåver-
kan. Under en patrullkörning på 
fredagen upptäckte polisen ett 
fordon som på torsdagen hade 
framförts av en berusad person. 
Polisen stoppade fordonet och 
föraren, som var densamma 
som dagen innan, var återigen 
alkoholpåverkad, blåsprovet vi-
sade 0,91 promille.

På lördagen blåste en moped-
förare hela 2,23 promille och är 
därför misstänkt för grovt ratt-
fylleri. Personen som stannades 
i Finström Ämnäs vägrade dess-
utom lyda polisens befallning 
att stanna kvar på platsen och 
gjorde motstånd vid gripandet 
vilket leder till att mopedisten 
även är misstänkt för motstånd 
mot tjänsteman.

Ytterligare en mopedist 
körde rattfull i Finström under 
lördagen. Föraren blåste 0,77 
promille. Dessutom skjutsade 
den fjortonåriga föraren två 
personer på mopeden. Därför 
misstänks mopedisten för ratt-
fylleri, olovlig körning och tra-
fi kförseelse. (ml)

Flera fall av
rattfylleri
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Nya Åland har talat med Pet-
ri Mäntysaari, expert på ak-
tiebolagslagen, om jävfrågan 
i de beslut som Birka Lines 
styrelse – eller delar av sty-
relsen – fattat efter Rederi 
ab Eckerös bud på aktierna i 
Birka Line i början av mars.

För det första konstaterar 
Petri Mäntysaari att det som 
nu händer är exceptionellt i 
bolagsvärlden.

– Det är mycket ovanligt 
att en styrelse är så här hand-
lingsförlamad på grund av jäv. 
Därför har vi inte så många 
rättsfall heller på området. 
Styrelsen har en skyldighet att 
ta reda på de rättsliga aspek-
terna på förhand. Det är inte 
bara att öppna lagboken, utan 
det här måste analyseras or-
dentligt.

Dubbla budskap
Han konstaterar att en jävig 
styrelsemedlem inte på nå-
got sätt får delta i behand-
lingen av ett ärende.

– Men å andra sidan har 
också en jävig styrelsemed-
lem skyldighet att se till att 
ärendet behandlas. För en 
styrelse som har jättestora 
problem med jäv kan det 
vara en god idé att låta bo-
lagsstämman avgöra.

Som bekant har ju Birkas 
styrelse, med alla ledamö-
ter närvarande, beslutat att 
skjuta avgörandet om Bror 
Husells bud till stämman.

Petri Mäntysaari anser att 
ägarfamiljens representanter 
inte borde ha deltagit i det 
beslutet, även om jävfrågan 
inte är entydig. Också Eck-
erös vd har möjligen ett eget 
intresse som väsentligt kan 
stå i strid med Birkas ägares 
intressen – om aktierna säljs 
och maktbalansen rubbas 
kan han sitta ganska löst på 
sin post.

Tidigare jäv?
Han benar ut också de andra 
besluten som har fattats hit-
tills och drar följande slut-
satser på basen av aktiebo-
lagslagens stadganden om 
jäv:
� De två familjemedlem-
marna Mansén i Birkas sty-
relse var inte jäviga i lagens 
mening när Birkas styrelse 
kom med sitt utlåtande om 
Eckerös bud som befanns 
vara för lågt.

– Men man kan ju fråga sig 
om det hade varit etiskt kor-
rekt av dem att delta i be-
handlingen av ärendet. Man 
kan nog säga att det gav ett 
bättre intryck att de som 
Eckerös största aktieägare 
inte deltog i behandlingen 
och beslutet. Det gav en sig-
nal om att styrelsen behand-
lade ärendet neutralt.
� Ännu mindre sannolikt är 
det att Eckerös vd och sty-
relseordförande skulle ha 
varit jäviga när ärendet be-
handlades.

– Formellt har jag inga in-

vändningar mot att de del-
tog. Styrelseledamöter kan 
ha olika åsikter och de har 
i praktiken ganska fria hän-
der.
� När det gäller de indika-
tiva buden på Birka Cargo 
och Birka Paradise kommer 
saken i ett annat läge. Här är 
det frågan om ett avtal mel-
lan Birka och en annan part, 
och då spelar det en roll 
varifrån buden kom, om de 
rörde Eckerö-ledamöterna 
eller om de kom utifrån.

– Eftersom de inte deltog 
i beredning och beslut sig-
nalerade det att buden kom 
från någon som stod dem 
nära. Annars hade de inte 
varit jäviga.

Vinstvarning?
En annan fråga går tillbaka 
till tidpunkten när Eckerö la 
sitt bud.

Ända sedan dess har oli-
ka bedömare misstänkt att 
styrelsemajoriteten i Birka, 
de fyra medlemmar som är 
knutna till Eckerö, utnyttja-
de sin vetskap om att Birka 
hade börjat gå bättre eko-
nomiskt – information som 
övriga Birka-ägare inte hade 
då – och att Eckerö därför 
valde att lägga sitt bud innan 
årets första delårsrapport 
skulle ges offentlighet.

Enligt Petri Mäntysaari 
kan det vara så att Birkas 
styrelse borde ha vinstvarnat 
tidigare och inte väntat tills 
delårsrapporten gavs ut.

– Det finns ett intressant 
parallellfall där Nokia lät 
bli att ge en positiv vinst-
varning. Finansinspektionen 

tog ställning till det, och kom 
fram till att Nokia gjorde fel 
som inte informerade tidi-
gare.

Finansinspektionens gransk-

ning gjordes med utgångspunkt 
i värdepappersmarknadslagen.

ANNIKA ORRE
annika.orre@nyan.ax

tfn 528 450

”Analysera jävfrågan noga”
Hankenprofessorn Petri Mäntysaari om maktkampen Eckerö-Birka

Vinstvarning. Birkas styrelse borde möjligen ha vinstvarnat redan tidigare i år, innan delårsrapporten nyligen kom, för att alla aktieägare skulle ha fått reda på att 
rederiet börjat gå mycket bättre än i fjol. Som det nu var hade endast de fyra Eckerö-ledamöterna i Birka-styrelsen den informationen. Ett parallellfall har granskats av 
fi nansinspektionen.  Arkivfoto: JONAS EDSVIK

– Birka Lines styrelse 
måste nu analysera de 
rättsliga aspekterna och  
frågan om jäv mycket nog-
grant. Därför kan det vara 
bra att ta en paus.

Det säger Petri Mänty-
saari, professor i handels-
rätt vid Hanken i Vasa, om 
den uppskjutna bolags-
stämman.

Tentfråga. Petri Mäntysaari är professor i handelsrätt vid 
Hanken i Vasa och har benat ut jävfrågan i Birka-affären. Fråge-
ställningarna ska bli en tentfråga för hans studenter framöver.

KAMPEN OM BIRKA

� I mars i fjol dömdes fyra unga 
män i 20-årsåldern för grov ska-
degörelse och stöld sedan de 
krossat ett butiksfönster hos 
Strandbergs TV-tjänst och stulit 
tv-apparater, dvd-spelare och 
videobandspelare. Straffet blev 
fängelse, villkorligt och om-
vandlat till samhällstjänst, samt 
skadestånd på 6.000 euro.

En av männen överklagade 
domen och har fått sitt straff 
sänkt i Åbo hovrätt från fem 
månaders fängelse till 80 dagar, 
omvandlat till 80 timmar sam-
hällstjänst. Också skadeståndet 
sänktes något. (ao)

Händelsen inträffade i sep-
tember 2004. Männen hade 
tidigare domar bakom sig för 
bland annat misshandel, stölder 
och grova rattfylleribrott. (ao)

Sänkt straff
för söndrat
butiksfönster

� Räddningsverket och 
Strandnäs frivilliga brandkår 
fi ck i måndags rycka ut till 
Ålands centralsjukhus efter 
att en hantverkare hade råkat 
utlösa automatalarmet i sjuk-
husets datacentral.

– Det hade dammat för 
mycket så sprinklersystemet 
gick igång, säger biträdande 
brandchef Thomas Mattsson. 

Vattnet som används i syste-
met är dock destillerat och ska-
dade inte utrustningen. (ml)

Hantverkare
utlöste alarm

� En av Säsongskortets fot-
bollskanaler, Biljett 3, var 
under måndagen ur funktion. 
Det innebar att en av de all-
svenska matcherna, IFK Gö-
teborg mot Gefl e IF, inte kun-
de visas i kabelnätet.

– Felet rättas till i samband 
med slutinstallationen av vår 
nya mottagnings- och sänd-
ningsutrustning, förklarade 
MCA:s vd Ove Andersson på 
MCA:s hemsida igår.

Slutinstallationen pågår ons-
dag till fredag den här veckan. 
Under arbetets gång kan det 
dagtid förekomma störningar 
i TV-utsändningarna. (ml)

Fotbollskanal
ur funktion

� Två fall av snatteri har in-
träffat på Dinos. Den 3 mars 
blev en person av med sin ka-
mera på restaurangen och i 
söndags tog en man en fl aska 
alkohol från baren.

Flaskan återfi cks innan den 
misstänkte hade hunnit dricka 
något ur den och en straffor-
der delades ut till den miss-
tänkte redan på platsen. (ml)

Snatterier
på Dinos

� En man misshandlades i sitt 
hem på Kumlinge på sönda-
gen. Två män trängde sig in i 
mannens hus genom en olåst 
dörr och sedan misshandlade 
gärningsmännen honom med 
slag och sparkar mot huvudet. 
Polisen rubricerar händelsen 
som grov misshandel och grovt 
hemfridsbrott och de har redan 
hört de misstänkta männen. 

– De sitter inte anhållna men 
de är fortfarande misstänkta 
och nu fortgår utredningen, sä-
ger man hos polisen.

Vid misshandeln var alkohol 
inblandat. (ml)

Misshandlad
i hemmet
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Maj-Len Lindholm
Epost: majlen.lindholm@nyan.ax
Telefon: 528 449  SOFIA, SOFIE, SONJA

Dagens namn

Dop

Nygifta

Döda

   DÖDA

   GRATTIS

   UNDANBEDES

Jordfästningen har ägt rum i stillhet.
Varmt tack för vänligt deltagande.

Vår älskade

Ruben Sven-Erik
Björke
* 18.12.1940 † 30.4.2007

Tack för alla stunder i glädje och skratt
Tack för Din omsorg och värme
Tack för den tid vi fått ha Dig med oss

Genom saknaden och sorgen
går ett skimrande ljus
av de vackra minnen vi har i våra hjärtan
Så skall ljuset av Dig leva kvar.

Lola

Katrin, Stefan och Kim
Niclas
Sofie

Mor Greta, syskon med familjer

All eventuell uppvaktning

undanbedes
p.g.a sjukdom

Jarl Laude

All eventuell uppvaktning

undanbedes
vänligen

Ragne Ekström

   UNDANBEDES

TISDAG 15.5
AUKTION
� � Sund Tosarby dag-
hem kl 19.00. Västra Sunds 
marthaförenings traditionella 
blomskotts- och plantauktion. 
Mäklare Sigbritt Finne.

BIO
� �  Bio Savoy kl 18.30. ”Mr 
Beans semester”. Filmen fi ck 
två stjärnor av Nyans recen-
sent.
� � Bio Savoy kl 20.30. 
”300”. Filmen fi ck fyra stjärnor 
av Nyans recensent.

DEBATT
� � Lagtinget kl 18.00. De-
batt om Struktur-07. Unglibera-
lerna arrangerar.

KONST
� � Galleri Skarpans kl 18-
19.00. Utställarna Britta Gustafs-
son och Marita Tikander är på 
plats och pratar konst.

NÖJE
� � Arkipelag kl 22.00. Bar-
dj.

VERNISSAGE
� � Ålands konstmuseum 
kl 18.00. Sommarutställningen 
10.ax. Utställningen öppnas av 
kulturminister Camilla Gunell. tal 
av Kai Kartio från Amos Ander-
sons konstmuseum. Tio etable-
rade konstnärer med åländsk 
anknytning, verksamma i Sve-
rige, Åland och Finland, ställer ut 
nya verk. Maria Duncker, Rita Jo-

kiranta, Jan Kaila, Satu Kiljunen, 
Markus Kåhre, Caroline Pipping, 
Johan Scott, Kurt Simons, Ellika 
Sjöstrand och Pauliina Turakka 
Purhonen.

ONSDAG 16.5
BIO
� �  Bio Savoy kl 18.30. ”Mr 
Beans semester”. Filmen fi ck två 
stjärnor av Nyans recensent.
� � Bio Savoy kl 20.30. 
”300”. Filmen fi ck fyra stjärnor av 
Nyans recensent.

NÖJE
� � Arkipelag kl 22.00. No 
Comments.
� �  Dinos bar kl 22.00. 
Made in Thailand.

HJÄRTEBARNEN
Söndagen den 3 juni arrangerar 
Vårt hjärtas grupp Hjärtebarnen sin 
första Sommardag för både barn 
och föräldrar på Lemböte lägergård.  
Sommardagen börjar strax innan 
lunch och håller på till tidig kväll, 
varvar måltider med lek, samvaro 
och även information av inbjudna 
Hjärtebarnsföräldrar från Vasa.
 Inbjudan går nu ut till alla familjer 
som har Hjärtebarn, även familjer 
som inte är medlemmar i föreningen, 
familjer som på grund av regler 
om sekretess inte kan nås med 
varmt-välkommen-inbjudan på annat 
sätt än så här. Tanken är att träffas i 
avslappnad sommar-miljö, få tillfälle 
att utbyta erfarenheter, diskutera oro 
och glädjeämnen lika mycket som 

att leka tillsammans och stoja. Lek-
ledare fi nns också på plats liksom en 
mängd roliga lekattiraljer.
 Det här blir verkligen en träff där 
alla vet vad det handlar om att ha ett 
Hjärtebarn. Det blir också ett bra till-
fälle att få dela med sig av värdefulla 
tips och råd, att fundera över vad 
Hjärtebarnen kan göra framöver och 
vilka frågor som bör belysas mer.
 Mer info, bl a om anmälning, syns 
framöver i tidningarnas förenings-
kom-i-håg-kalendrar.

ÅLANDS
REUMAFÖRENING
Ålands reumaförening höll sitt 
årsmöte torsdagen den 26 april på 
Röda Korsgården. 50 medlemmar 
deltog i mötet.
Ordförande May Flodin omvaldes, 
samt styrelsemedlemmarna Solveig 
Schönberg, Brita Björkqvist, Else 
Edström, Berit Eriksson, Terttu 
Karlman, Birger Dahlin och Sirkka-
Liisa Kankkonen, ny i styrelsen är 
Ann-Charlotte Olander.

Den 4 maj deltog May Flodin och 
reumarådgivare Kerstin Anders-
son i en konferens i Stockholm, 
arrangerad av Reumatikerförbun-
det i Sverige. I konferensen deltog 
representanter för föreningarna 
inom Stockholms och Gotlands di-
strikt. Här skapades nya kontakter 
och planer för fortsatt samarbete. 
En medlemsresa till Gotland kan bli 
aktuell för oss under sommaren.
En resa till Island är aktuell i 
september. Då hålls nämligen den 
nordiska konferensen REUMA 
2007 på Island och föreningen pas-
sar då på att ordna en medlemsre-
sa till detta unika land med många 
möjligheter till bad i de varma 
källorna, som anses så välgörande 
för just reumatiker.
Bland föreningens övriga aktiviteter 
under våren kan nämnas, den tra-
ditionella trivseldagen på Lemböte 
den 28 maj, loppmarknad på torget 
den 8 augusti och den återkom-
mande sommarutfl ykten i slutet på 
augusti, som i år blir till Föglö.

� �  Ahveniset: Naturfotokurs 
på fi nska på Ramsholmen, söndag 
20.5 kl 14 med Erkki. Egen kamera 
med. Tilläggsuppgifter ger Erkki, 
tel. 0400 337 316. Äventyrsdag för 
7-10-åringar på fi nska, på Ytternäs 
skola lördag 26.5 kl 14. Trevligt 
samvaro på äventyrsbana och på 
en stig med frågor. Anmälningar till 
Tarja senast 21.5, tel 040 5135 046. 
Vi syns! Valokuvauskurssi Rams-
holmenissa Erkin ohjaamana 
sunnuntaina 20.5 kello14. Oma 
kamera mukaan. Lisätietoja Erkiltä, 
puh. 0400 337 316. Nyt kaikki 7-
10-vuotiaat seikkikseen lauantaina 
26.5 kello 14 Ytternäsin koululla. 
Luvassa mukavaa yhdessäo-
loa seikkailuradan ja rastipolun 
merkeissä. Ilmoittautumiset Tarulle 
21.5 mennessä puh. 040 513 5046. 
Nähdään!

� �  Diabetesföreningen på 
Åland: Barnträff på 4H gården 
lördag 19.5 kl 13-15.00. Välkomna!

� �  Eckerö pensionärsfören-
ing: Utfärd till Kvarnbo gästhem 
tisdag 22.5. Anmälan och förfråg-
ningar, ring Christina tfn 38 559 
eller Tage 38 484 före den 18.5.

� �  Förening Åland-Rysslands 
regioner:  I samband med gästbe-
sök från föreningen Kalinka, Lomo-
nosov, Ryssland bjuds medlemmar 
tisdag 15.5 kl 14.00 på utfärd 
till Bomarsund, Kastelholm med 
kaffestund, kl 18.00 - Kvällsträff. 
Förfrågningar och anmälningar görs 
till Birger och Margareta Lindholm, 
tel. 21 094.

� �  Haraldsby marthaförening: 
Månadsmöte onsdag 16.5 kl 19.00 
hos Gunhild Rosenberg. Moder 
Theresa-lapparna med.

� �  Mariehamns Pensionärs-
förening: På onsdag 16.5 har vi 
vårens sista pensionärssamling Vi 
inleder med lunch kl 13.00 potatis-
purjolökssoppa, Ålands pannkaka & 
kaffe. Själva månadsträffen inleds 
kl.14.00 OBS! Du kan också komma 
direkt till månadsträffen, om du inte 
vill deltaga i lunchen. Gästföreläsare 
är dietisten Maisa Remmer som 
också svarar på dina frågor om mat. 
Välkomna på ”examenssavslutning”!

� �  Norra Ålands pensionärer: 
Bussresa till Simskäla värdshus ons-
dag 23.5. Kl 11.15 avgår Sundqvists 
buss från busstationen i Mariehamn 
via Jomala Prästgård, Gölby, 
Ämnäs, Godby, Pålsböle, Kroklund, 
Kvarnbo, Kastelholm, Prästö, Vårdö 
kyrka, och Alören. Vi anländer till 
Simskäla ca 12.50. Anmälan direkt 
till Sundqvists buss senast 18.5 och 
då väljer du mat, fi sksoppa eller 
pannbiff med efterrätt.

� �  Psykodramagruppen: Träf-
fas söndagen den 27 maj kl 17.30 
på Norragatan 17.

� �  Saltviks pensionärer: Utfärd 
till Kumlinge fredag 1.6. Färjan avgår 
kl. 9.30 från Hummelvik. Bussen 
startar från Kroklund kl. 8.00. An-
mälan senast tisdag 15.5 till Birgitta 
tel.0457-548 30 36.

� �  Socialmissionen: Bröd-

marknad på Torget i Mariehamn, 
till förmån för Parkgatan 24, på 
fredag 18.5 med början kl 9.00. 
Gåvor mottages tacksamt på 
plats. Nya och bättre begagnade 
kläder och skor tas gärna emot vid 
försäljningsbordet. 

� �  VSV: Vi börjar med midsom-
markronorna i kväll tisdag, kl. 
19.00 på Solbacka. Välkomna. 
Tag egen sax med.

� �  Ålands hörselskadade: 
Bästa medlemmar! Vårt jubi-
leumsprogram fortsätter med en 
vårutfärd med båt till Sälskär, 
Hammarland. Utfärden blir ons-
dagen den 23 maj 2007 kl. 18.00. 
Bengt Häger kommer och guidar 
oss runt på Sälskär. Ta med dig 
din picknickkorg och så träffas vi 
vid Bussplan, där bussen avgår 
kl. 17.15. Maximalt 50 personer 
får plats på utflykten och ”först till 
kvarn” gäller. Utflykten kostar 25 
€/person. Anmäl dig senast den 
16 maj till HandiCampen på tel. 
527 360.

� �  Ålands marthadistrikt: 
Senast den 15.5 kl 14.00 ska alla 
sockor finnas på kansliet.

� �  Ålands marthadistrikt: 
Vårvandring till Höckbölsnäset 
i Geta söndag 20 maj kl 18.00. 
Samling vid Höckböle vägskäl för 
samåkning. Kaffekorg medtages. 

� �  Ålands marthadistrikt: 
Styrelsemöte tisdag 22 maj kl 
10.00 på kansliet.

Vanja Ingeborg Andreasdotter 
Westmark döptes i Birgitta-
gården i Lemland den 12 maj. 
Föräldrar Teresa och Andreas 
Westmark. Familjen bor i Flaka 
i Lemland.

Jarkko Ensio Antila och Anna 
Karoliina Vainikainen vigdes 
i lördags, den 12 maj, i Jomala 
kyrka. Paret bor i Mariehamn. 
De behåller sina respektive ef-
ternamn. Vigselförrättare var 
Joe Brandt.

Helena Storfors och Samuel 
Karlsson från Hammarland vig-
des i lördags, den 12 maj, i Ham-
marlands kyrka. Gemensamt 
efternamn blir Karlsson. Vig-
selförrättare var Gunnevi Styr-
ström. Samtidigt döptes parets 
son Dirk Isak Samuel Karlsson, 
tilltalsnamnet blir Isak.

SVEN-ERIK
BJÖRKE
Pensionerade fastighetssköta-
ren Ruben Sven-Erik Björke 
från Mariehamn, avled den 30 
april 2007. Han var född den 18 
december 1940 i Geta.

Som ung gick Sven-Erik 
Björke metallinjen i Ålands 
Yrkesskola varefter han arbe-
tade i sjutton år hos Firma Sven 
Lemberg med service av olika 
slag. Därefter blev han fastig-
hetsskötare och allt-i-allo inom 
Andelslaget Samgång i tio år.

Han jobbade sedan en tid för 
SeaSide Tools med service och 
reparationer av elektrisk och 
mekanisk apparatur innan han 
återgick till att bli fastighets-
skötare. Från det att Sittkoffs 
galleria öppnades 1993 till år 
2002 då han sjukpensionerades, 
ansvarade han för fastighetens 
skötsel.

Jakt och fi ske hörde tidigare 
till hans intressen på ledig tid 
och sommarstället i norra Geta 
var basen för hans hobbies. På 
senare år var inte jakten vik-
tig längre, i stället ägnade han 
gärna sin tid åt att snickra sjöfå-
gelholkar och göra andra snick-

eriarbeten i sin ”lekstuga” invid 
sommarstugan.

Han var en mycket händig 
och praktisk man, han gjorde 
allt som behövde göras om det 
så gällde trä, el eller vatten, ing-
enting fastnade i fi ngrarna på 
honom.

I drygt 45 år, sedan 1959, var 
Sven-Erik Björke en trogen 
medarbetare i Teaterfören-
ingen i Mariehamn. Han skötte 
ljussättningen för otaliga pjäser 
och revyer i Stadshuset genom 
åren.

År 2004 tilldelades han Sol-
veigpriset för bästa manliga 
prestation för sina många aktiva 
år som teatertekniker. I juryns 
motivering hette det att han 
”med stor uppfi nningsrikedom 
och med känsla för konstnärlig 
kvalitet samt med stor lyhördhet 
och vänlig hjälpsamhet” ljussatt 
en lång rad teateruppsättningar. 
På senare år blev han även en 
mentor för nya förmågor inom 
denna konst.

Han upplevde en otrolig tek-
nisk utveckling inom det det 
ljus- och ljudtekniska området. 
Mycket arbete lade han ner 
inför varje uppsättning och det 
var inte alltid resurserna räckte 
till, men då kom hans uppfi n-
ningsförmåga och händighet väl 
till pass.

Sven-Erik Björke trivdes med 
teaterlivet och gemenskapen i 
gänget. Men han medgav också 
att det tagit mycket av hans tid 
och han kände tacksamhet för 
familjens förståelse för hans en-
gagemang och intresse.

Närmast sörjande är hus-
trun Lola f Karlsson, barnen 
Katrin med sambo Stefan och 
barnbarnet Kim, samt Niclas 
och Sofi e, mor Greta, syskon, 
svågrar och svägerskor med 
familjer.

� 27 ungdomar, sexton poj-
kar och elva flickor, som gått 
i församlingens vinterskrift-
skola konfirmerades i S:ta 
Maria kyrka i söndags den 
13 maj.

De heter Benjamin Jan 
Karlsson, Gustaf Simon Lind-
bäck, Karl Emanuel Lind-
ström, Alexi Tomas Sjöblom, 
John Mikael Sjöberg, Ma-
thias Karl Mikael Nyholm, 
Tobias Karlaxel Björkman, 
Karl Olof Andreas Lindblom, 
Samuel Per-Gunnar Fager-
holm, Frans Wikman, Jonne 

Nylund, John Anderson, 
Johan Uppgårdh, Jonatan 
Vördgren, Vegard Gulbrand-
sen, Veronica Eva Hedborg 
Majander, My Jennifer Har-
riet Berglund, Nathalie Erika 
Jansson, Jenny Elin Marlen 
Johansson, Patricia Marie 
Sirén, Malin Alexandra Sö-
derberg, Carolina Maria 
Karlsson-Guligs, Anna Erika 
Maria Willstedt, Diana Anna 
Ellen Stenberg, Gabriella 
Julia Solveig Mattsson, Tor 
Olaf Eklund och Marie Lin-
nea Johansson. (ab)

Saltviks konfi rmander

OBS! Det händer

Kom ihåg

� Landsväg nr tre från Krogstad 
vägskäl till Klemetsby vägskäl i 
Lumparland enkelriktas från 
och med tisdag morgon fram 
till och med fredag.

Vägsträckan enkelriktas på 
grund av ombyggnaden av vä-
gen. Trafi ken mot Klemetsby 
och Långnäs får fortsättningsvis 
köra på landsväg nummer tre 
medan trafi k mot Mariehamn 
från Långnäs och Klemetsby 
hänvisas att köra via Krogstad.

Från klockan åtta på tisdags-
morgonen till klockan sexton 
på fredagen är sträckan enkel-
riktad. (ml)

Enkelriktat
vid Krogstad
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� FÖGLÖ. Kommunstyrel-
sen godkände förra veckan 
Ålands miljöservices, Mise:s, 
nya justerade grundavtal.

– Vi får hoppas så alla kom-
mer med nu, så det blir lite 
ordning på allting, säger kom-
munstyrelsens ordförande 
Torsten Sundblom.

Avtalet ska även behandlas i 
fullmäktige. (ab)

Godkände
Mise-avtal

� En spisplatta till ett mini-
kök som i misstag hade vri-
dits på utlöste vid lunchtid på 
måndagen automatalarmet 
vid Ålands yrkesskola. Plattan 
antände en disktrasa.

Räddningsverket ryckte ut 
till platsen och ventilerade ut 
röken. (ml)

Disktrasa orsakade
automatalarm

� Ålandsbanken får beröm 
för sitt internetkontor och 
sina lösningar för aktiehandel 
av den fi nska branschtidning-
en Arvopaperi.

Tidningen tycker att inter-
netkontoret är användarvän-
ligt och att banken är lyhörd 
för sina kunders behov. Det 
gäller bland annat visning av 
utländska aktier och den kom-
mande handeln med svenska 
aktier.

– Undersökningen visar att 
vi är på rätt väg och sporrar 
oss i vårt arbete att ta fram 
ännu mer kundanpassade 
lösningar för online-förmed-
ling, säger Tomas Storgård 
avdelningschef för Aktier på 
Ålandsbanken i ett pressmed-
delande.

Beröm för
Ålandsbanken

� Åländske musikern Nik 
Kotzev, bördig från Bulga-
rien, har en chans att få med 
ett bidrag i nästa års melodi-
festival.

TV-bolaget som sköter den 
bulgariska tävlingen har bett 
Kotzev skriva en låt till de 
nationella uttagningarna. Bul-
gariens bidrag kom femma i 
årets internationella fi nal och 
landet är därmed direktkvali-
fi cerat till nästa års fi nal.

Kotzev får 
skriva för 
melodifestival

� En lång rad bilar av det 
gamla amerikanska lyxbils-
märket Cadillac rullar fram 
på de åländska vägarna i slu-
tet på veckan.

Det är Cadillac Club Swe-
den som håller sitt vårmöte 
på Åland den 17 till 20 maj. 

– 30 stora skinande Cadil-
lac-bilar kommer att breda 
ut sig på vägarna på det 
vackra Åland. Att Åland 
är ett populärt utflyktsmål 
märkte vi på att resan blev 
fullbokad redan första an-
mälningsdagen. Nytt rekord, 
skriver Cadillac-klubbens 
Åke Cederqvist i ett press-
meddelande.

Cadi l lac -entus ias terna 
bor på hotell Savoy i Marie-
hamn och cruisar till Tjudö 
vingård i Finström på freda-
gen. Däremot tar de bussen 
till Stallhagens bryggeri och 
Kvarnbo gästhem i Saltvik 
på lördagen. (uw)

Cadillac-klubb
besöker Åland

Hans Blix började sitt före-
drag om ”den kalla freden” 
med att berätta om Irakfrå-
gan som han var involverad 
i under 2000 - 2003. Blix var 
då chef för FN:s vapenin-
spektion som utan resultat 
letade efter tillverkning av 
massförstörelsevapen i Irak. 
Trots detta anfölls landet år 
2003 med styrkor som leddes 
av USA och Storbritannien.

– 2003  inte bara struntade 
man i FN stadgan; man vi-
sade förakt för FN, konsta-
terade Blix i går.

– Vad inspektörerna sa ef-
ter 700 inspektioner brydde 
man sig inte om. Inte ens 
våra rapporter att flera dus-
sin platser som säkerhets-
tjänsterna tipsat oss om, inte 
innehöll några massförstö-
relsevapen, sade han.

Ingen fi cka
– Om de avlyssnade våra 
telefoner – vilket påståtts 
– tycker man att de åtmins-
tone kunde ha hört bättre på 
vad vi sa... 

Han Blix betonade att in-
spektörsstyrkan aldrig påstod 
sig vara smartare än staternas 
experter, men att de defi nitivt 
inte satt i någons fi cka.

– Inspektörsstyrkan som 
jag ledde kände sig inga-
lunda som någon grupp av 
hjältar som stod upp mot 
aggressiva USA. Bara som 
internationella tjänstemän 
som fullgjorde den uppgift 
som Säkerhetsrådet  lagt på 
den att professionellt och 
opartiskt inspektera och 
rapportera.

Blix anser att angreppet 
mot Irak har gjort ett hack 
i FN:s auktoritet och i den 
lovande utvecklingen mot en 
fredligare världsordning efter 
det kalla krigets slut. 

Fått anarki
Invasionen missade de syf-
ten som angavs, det vill säga 
massförstörelsevapnen kunde 
inte elimineras eftersom de 
inte fanns och inte heller Al 
Qaida för de ledande terroris-
terna fanns inte i Irak.

– Demokrati har inte hel-
ler skapats, i stället har man 
hittills fått anarki, konstate-
rade Blix som dock noterar en 
framgång med invasionen och 
det är att Saddam Hussein är 
borta.

– Fyra år efter kriget ser 
jag inte bara det upprörande 
och det tragiska i den väp-
nade intervention som USA 

och England ledde och dess 
följder utan också hur angrep-
pet innefattade ett stopp i en 
global utveckling mot avspän-
ning.

Uppmärksammats stort
Hans Blix blev, efter Irak-in-
spektionerna, ordförande för 
den internationella kommis-
sionen för massförstörelseva-
pen. I maj 2006 presenterade 
han sin rapport Weapons of 
Terror, en rapporten har 
uppmärksammats stort i hela 
världen och översatts till fl era 
språk.

Hur ser då Blix på situatio-
nen idag? Ja, han talar om 
en ”viss ljusning” och att det 
”blåser vårliga vindar”

– Mest uppmuntrande är 
att en stor grupp amerikan-
ska politiska veteraner med 
Kissinger i spetsen ställt sig 

bakom an artikel i WSJ, där 
man yrkar på nukleär nedrust-
ning, sade Blix.

Utvecklar kärnvapen
Blix anser att det fi nns många 
exempel på att utvecklingen 
går mot rätt håll genom att 
många avtal har slutits och det 
totala antalet kärnvapen har 
sjunkit från omkring 55.000 
till 27.000. 

Men samtidigt fi nns det 
helt nya länder som utvecklar 
kärnvapen och nedrustnings-
förhandlingarna har kommit 
av sig.

– 1,3 trillioner dollar satsas 
på militära ändamål, hälften 
av de pengarna i USA! 

Den lista han presenterar 
över regioner i världen där 
freden är starkt etablerad är 
lång. Men samtidigt återkom-
mer han hela tiden till att det 

också fi nns mycket att för-
bättra.

Nordiskt ansvar
– Låt mig sluta med att säga 
att Europa i detta läge har ett 
betydande ansvar. Samhörig-
heten mellan demokratierna 
över Atlanten har en stark 
grund men EU tillskapades 
som ett fredsprojekt för vår 
kontinent. Det är ett arv som 
förpliktar, sade Hans Blix. 

– De nordiska staterna har 
också ett särskilt ansvar.  För 
små länder är det särskilt vik-
tigt att stärka freden och den  
internationella rättsordningen. 
De nordiska länderna har också 
folk som är väl insatta i frågorna 
och kan delta i förhandlingar 
med kunskap och argument. 
Det bör vi fortsätta att göra. 

TITTE TÖRNROTH-SARKKINEN
             titte.tornroth@nyan.ax

”Man visade förakt för FN”
Hans Blix om Irakkriget:

På blixtbesök. Nedrustningsexperten Hans Blix pratade om Irakkriget och världsfreden i ett fullsatt stadsbibliotek.  Foto: ERKKI SANTAMALA

– Jag är numera varken 
diplomat eller FN tjäns-
teman och jag kan därför 
säga nästan vad jag vill.

Det sade den svenske 
nedrustningsexperten 
Hans Blix, som på inbju-
dan av Ålands fredsinstitut 
höll ett föredrag i Marie-
hamn i går kväll.

Hans Blix presenterade i går 
fl era exempel på den positiva 
utvecklingen i världen:
� Krig mellan nordiska sta-
ter är sedan ett par hundra år 
otänkbart.
� Även mellan EU medlem-
mar ses krig som otänkbart. 

� Alltfl er betvivlar nu möj-
ligheten också av krig mellan 
EU och Ryssland. 
� I fl era europeiska länder 
minskar territorialförsvaret 
och soldater utbildas i stället 
för FN tjänst...
� Mellan USA och Mexico, som 
ibland förr krigade med varandra, 
är krig idag otänkbart. 
� I Latinamerika utkämpas 
inte längre krig mellan stater. 

� Kina och Japan är inte såta 
vänner men starkt beroende 
av varandra och angelägna att 
utveckla beroendet. 
� Mellan stormakterna fi nns 
friktioner men krig ter sig 
osannolikt.
� En mer restriktiv syn har 
också utvecklats i världssam-
fundet på vad som skall anses 
vara tillåtlig våldsanvändning 
mellan stater.

Utvecklingen går åt rätt håll...
Det sker hemska saker på 
vårt jordklot men också 
sådana som inger hopp.
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Jan Kronholm
Epost: jan.kronholm@nyan.ax
Telefon: 528 466

De tio som ställer ut är Maria 
Duncker, Rita Jokiranta, Jan 
Kaila, Satu Kiljunen, Markus 
Kåhre, Caroline Pipping, Jo-
han Scott, Kurt Simons, Ellika 
Sjöstrand och Puliina Turakka 
Purhonen.

Här fi nns konstnärer födda 
på Åland men verksamma nå-
gon annanstans, konstnärer 
som verkat på Åland längre 
eller kortare tid. Här fi nns Fin-
landiaprisvinnare som Kåhre 
och Scott, och mottagare av an-
dra utmärkelser inom konstens 
område.

Utställningen sker i samar-
bete med Amos Anderssons 
konstmuseum i Helsingfors där 
utställningen har vernissage den 
15 juni. Där visar man konst av 
samma konstnärer. Där det är 
möjligt – i fråga om fotokonst 
och videoprojektioner, handlar 
det också om samma verk. 

Åland knutpunkt
Enligt konstintendent Susanne 
Procopé-Ilmonen är Åland en 
knutpunkt, en förenande fak-
tor,  för de konstnärer man bju-
dit in även om det mesta av det 
de skapat inte direkt anknyter 
till Åland.

I något fall fi nns det dock 
tydligare beröringspunkter. 
Pauliina Turakka Purhonens 
broderade tygskulpturer har 
sina förebilder i träskulpturerna 
i Finströms kyrka, skulpturer 
som hon blev bekant med under 
de tio år hon bodde där.

En del av det hon ställer ut 
har hon visat tidigare, men 
”Sankt Göran och draken”, ett 
anslående blickfång är nytt för 
sommarutställningen i konst-
museet.

Öppen horisont
Satu Kiljunens verk har en tyd-
lig anknytning till Kökar och 
dess natur och hon berättar att 
hennes fl ytt till Åland för fem-
ton år sedan från Helsingfors  
var ett medvetet konstnärligt 
val, hon ville till en plats med 
öppen horisont.

Kiljunens strävan efter ett tre-
dimensionellt uttryck fi nns i det 
hon nu visar. Hennes strama 
målningar med alkyd på plexi-
glas är försedda med små träd 
klädda med silikon och som 
skulpturer fi nns Kökars två 
högsta punkter, Flintberg och 
Norrböte, med.

Ett klart Ålandsmotiv är också 
Jan Kailas fotoprojektion i stor-
format som utgår från en bild på 
Signe Enqvist på Ledsöra som 
Kaila avbildade i ett fotoprojekt 
år 1980. En bild i svartvitt tonar, 
lugnt men effektfullt, fram från 
ljus till mörker.

Caroline Pipping appellerar 
till undermedvetna stämningar 
i sina konstverk där hennes ti-
digare arbeten med strikta for-
mer ur naturen uppträder som 
ett slags symboler som hon stäl-
ler i relation till de föreställande 
bilderna.

Hon konstaterar själv att hon 
leker med intensiteten i sym-
bolerna. I det hon nu visar kan 
man säga att hon tar de natur-
former hon visade i Kakelhallen 
i fjol ett steg vidare.

Plastdekadens
Maria Duncker visar i den här 
utställningen konst av återan-
vänt material, klänningar och 
andra persedlar gjorda av plast-
kassar från olika supermarketar. 
”Multinationella folkdräkter” 
kallar hon sina skapelser som är 
fullt användbara, som hon själv 
brukar bära vid vernissager och 
som danskonstnären Vera Ne-
vanlinna som hon samarbetat 
med använt.

– Jag har alltid tyckt att plast-
påsarna är fi na och jag ville göra 
något av dem, säger hon.

Hon tycker själva att hennes 
kollektion bär en viss dekadent 
skönhet.

Avskalat
Kurt Simons visar tre verk i den 
konstruktivistiska stil som han 
sedan länge gjort till sin, men i 
en minimalistisk form där han 
skalat bort och reducerat så att 
bara några grundformer åter-
står. Måhända kan man med 
lite god vilja se en åländsk an-
knytning i färgerna gult, blått 
och rött, men här är det inte 
fråga om fl aggfärger utan kraft-
fulla signalfärger.

Konstruktivismen är ju ingen 
ny företeelse och Simons kon-
staterar med ett leende att han 
kanske är den minst samtida i  
utställningen om samtidskonst.

Rita Jokiranta visar en video-

projektion i storformat som går 
tillbaka på arbetet ”Invisible 
Rooms” där hon utforskar 
konstens värld genom att foto-
grafera fönster till  bland annat 
konstmuseer.  Det handlar om 
vad man ser och vad man vill 
se. Videokonstverket komplet-
tas av tre stora stillbilder ur ett 
projekt där hon fotograferar 
trappor till olika konstgallerier 
i New York.

Själv betecknar Rita Jokiran-
ta sitt bidrag som ”relativt poli-
tiskt”.

Ellika Sjöstrands bidrag ut-
görs av två korta videoprojek-
tioner, fi lmer på fyra minuter 
som man kan betrakta i ett litet 
uppbyggt rum i utställningslo-
kalen.

– Det handlar om unga män-
niskors försök att skapa sig ett 

eget jag oberoende av nära an-
hörigas och omvärldens förvänt-
ningar på dem, förklarar hon.

Verket är en del av en instal-
lation som hon visade i ett gal-
leri i Helsingfors år 2004.

Johan Scott visar tre stora 
målningar i den expressionis-
tiska stil som han ofta arbetat 
med. Oljemålningarna på plexi-
glas fyller ena kortväggen  i ut-
ställningshallen.

En bit av himlen
För utställningens kanske märk-
ligaste verk står Markus Kåhre, 
som i en ruta i utställningshal-
lens takkonstruktion i betong 
projicerar en levande bild av 
himlen ovanför Amos Anders-
sons konstmuseum i Helsing-
fors. I utställningen i Helsing-
fors skall han på motsvarande 

sätt visa en bit av himlen ovan-
för Ålands konstmuseum.

Scott och Kåhre kunde inte 
vara med på pressvisningen 
i går men kommer möjligen till 
kvällens vernissage där Pauliina 
Turakka Purhonen i sin tur inte 
kan delta. Jan Kaila kan inte 
heller han komma, men de öv-
riga torde fi nnas med.

Vernissagen hålls i kväll, tis-

dag, kl 18-20 och utställningen 
pågår till den 9 september. I 
Amos Anderssons konstmu-
seum pågår utställningen mel-
lan den 15 juni och 5 augusti.

JAN KRONHOLM
jan.kronholm@nyan.ax

tfn 528 466

Foto: ANDREAS DIENERT
                    foto@nyan.ax

Tio konstnärer med Ålandsanknytning blev 10.ax

Sommar med samtidskonst

Ställer ut. Med i sommarens utställning av samtidskonst är, från vänster, Caroline Pipping, Kurt Simons, Satu Kiljunen, Pauliina Turakka Purhonen, Maria Duncker, 
Rita Jokiranta och Ellika Sjöstrand.

Ett tvärsnitt i samtidskon-
sten bjuder tio etablerade 
bildkonstnärer på i Ålands 
konstmuseums stora 
sommarutställning som 
öppnas i morgon. Alla har 
någon form av åländsk 
anknytning.

Plastmode. Maria Duncker har gjort ”multinationella folk-
dräkter” av plastkassar.

Kökarinspirerat. Satu Kiljunen med ett av sina Kökarinspi-
rerade träd.

Att söka betyder ingenting i konsten. 
Det som räknas är att fi nna.
 PABLO PICASSO”
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Under sommaren kommer 
det att göras inspelningar till 
skivan som ges ut i samband 
med finalen. Alla finalister 
uppträder med sin låt på ski-
van.

I augusti skall finalisterna 
delta i Camp Melodi, ett öv-
ningsläger där finalisterna 
tränas till finalen. Sånglä-
rare, danslärare och andra 
experter skall jobba med 
barnen.

Första gången
Finland deltar i år för första 
gången i Melodi Grand Prix, 
den samnordiska sång- och 
låtskrivartävlingen för alla 
8-15-åringar i Finland, Sve-
rige, Norge och Danmark. 
Och intresset är det inget fel 
på!

Inom utsatt tid har det 
kommit in hela 163 nyskriv-
na låtar från hela Svenskfin-
land. Det är betydligt flera 
än arrangörerna, Finlands 
Svenska Ungdomsförbund 
och Finlands Svenska Tele-
vision, någonsin hoppats på. 
Det är en stor regionalsprid-
ning på finalisterna, liksom 
på de musikstilar som låtar-
na representerar.

Bland finalisternas låtar 
finns det likaväl rocklåtar 
som mjuka ballader. Det 
finns tuffa rockband och en-
ergiska popduon, för att inte 

glömma soul och r´n´b som 
man inte så ofta får höra på 
Finlandssvenska. 

”Kulturgärning”
– Vi arrangörer anser det här 
vara en stor kulturgärning för 
Svenskfi nland, tänk på hur 
många barn som vi har aktive-
rat. De har skrivit egna sång-
texter och melodier, övat in lå-
tarna, gjort egna koreografi er. 
Den musikaliska nivån är väldigt 
hög. Finland kommer säkert att 
tävla om de högsta poängen se-

dan i den stora nordiska fi nalen 
i Oslo den 24 november, säger 
Anders ”Ankka” Alanen som 
håller i trådarna.

Den nationella fi nalen sänds 
direkt i FST5 fredagen den 2 
november. De två bidrag som 
får mest röster får sedan åka 
till Oslo och tävla i den sam-
nordiska fi nalen som sänds di-
rekt inför en miljonpublik i alla 
nordiska länder.

Här är fi nalisterna:
I den fi nländska fi nalen deltar 

(låtens namn inom parentes):
� Melina 12 år, Pargas (”Tänk 
att fl yga få!”).
� In Heaven (10-12 åriga 
killar), Vasa (”Tidernas vän-
ner”).
� Victoria Nervander 14 år, 
Ekenäs  (”Vi fi nns för var-
ann”).
� Erik Sjöholm 14 år, Malax  
(”Under Snötäcket”) 
� Mikaela Stoor & Michelle 
Stén 13 år, Malax  (”Djupa 
dalars ekon”)
� Emelie, 13 år, Grankulla  

(”Sjung med mig”).
� Sister Twister (12-13 åriga 
fl ickor), Kronoby (”Fröken 
Perfekt”)
� Jutta & Frida, 13 år, Marie-
hamn  (”Dansa jorden runt”)
� Linn, 15 år, Pedersöre  (”En 
liten önskan”).
� Jonna Haikonen, 12 år, 
Helsingfors  (”Skiner över 
mig”).

Tävlingen  arrangeras med 
stöd av av Svenska kulturfon-
den och Stiftelsen Emilie och 
Rudolf Gesellius fond. (jk)

Jutta och Frida i melodifi nal

I fi nal. Frida Johansson och Jutta Stolt fi nns med låter ”Dansa jorden runt” med i den fi nlandssvenska fi nalen i  låtskrivartävlingen 
Lilla melodifestivalen. Bilden från årets vokalisttävling på Solbacka.  Foto: JONAS EDSVIK

Jutta & Frida, det vill säga 
Jutta Stolt och Frida Jo-
hansson  från Mariehamn 
är med låten ”Dansa jor-
den runt” med bland fi na-
listerna i låtskrivartävligen 
Melodi Grand Prix – eller 
”Lilla melodifestivalen” 
som den också kallas.

Vitboken om utvecklingen av 
Ålands självbestämmande-
rätt har väckt het debatt i det 
åländska samhället. Den ut-
gör ett diskussionsinlägg om 
Ålands utveckling och fram-
tid.

Jag har med stort intresse 
läst boken och även försökt 
följa med debatten som förts i 
de lokala tidningarna, utan att 
dock ha läst varenda artikel 
som berört ämnet ifråga. Jag, 
som autonomiforskare i stats-
kunskap, kommer här att ge 
min syn på innehållet i boken.

Forskarna i vitboken har be-
rört olika teman för att ana-
lysera vad som händer ifall 
Åland skulle bli självständigt. 
Dessa teman är frågan om 
Åland som internationellt 
subjekt, frågan kring Ålands 
rätt till självbestämmande, 
frågan kring Ålands demili-
tarisering och neutralisering, 
frågan kring minoritetsskydd 
i en självständig stat samt frå-
gan om Ålands ekonomiska 
utveckling. Vilka lärdomar 
kan då dras av forskarnas ana-
lyser?

Professor Ove Bring som 
problematiserat kring den 
internationella subjektivitets-
rätten anser att Åland kunde 
utvecklas till en mer aktiv ak-

tör. Han nämner möjligheten 
att utveckla självstyrelsen till 
att även omfatta möjligheten 
att förhandla om internatio-
nella avtal i samråd med utri-
kesministeriet i frågor som är 
särskilt relevanta för Åland 
och att utöka rollen inom 
EU-sammanhang, vilket är 
under utredning.

Åland som självständig stat 
skulle erhålla samma status 
som andra stater inom det in-
ternationella samfundet. Vad 
som blir obesvarat i kapit-
let är vilka konsekvenserna 
skulle vara ifall Åland skulle 
träda ur EU och vilka  rela-
tionerna till andra stater då 
skulle vara, ifall man valde 
en sådan väg?

Professor Lauri Hannikai-
nen ger sig i kast med frågan 

om Ålands rätt till självbe-
stämmande. Åland som själv-
ständig stat skulle förstås ha 
full rätt till självbestämman-
de, men om detta även gäller 
inom en utvecklad självstyrel-
se är dock oklar. Denna fråga 
är väldigt komplex inom folk-
rätten. Olika tolkningar ger 
olika svar.

Docent Sia Spiliopoulou 
Åkermark behandlar frågan 
kring Ålands demilitarise-
ring och neutralisering och 
försöker besvara frågan vad 
som händer med de interna-
tionella konventionerna som 
gäller idag för Ålands del 
och hur dessa skulle ta sig i 
uttryck ifall Åland skulle bli 
en självständig stat.

Frågan är vem som skulle 
bli Ålands garant i händelse 
av krig eller andra exceptio-

nella händelser? Författa-
ren efterlyser mer forskning 
kring temat. Redan idag rå-
der oklarheter om hur stor 
räckvidd dessa konventioner 
har.

Professor Peter Hilpold 
beskriver i sin analys vilka 
skyldigheter en stat har vad 
gäller minoritetsskyddet. 
Han tar sin utgångspunkt i 
den djungel av internatio-
nella dokument som existe-
rar inom området. Den fi nsk-
språkiga befolkningen som 
utgör ungefär fem procent 
av Ålands totala befolkning 
skulle i detta hänseende bli 
en minoritet.

Författaren anser att 
Åland som självständig stat 
kunde bli ett mönsterland 
gällande minoritetsrättighe-
ter. Vad som blir obesvarat 
i kapitlet är vad som händer 
med nu gällande hembygds-
rätt. Författaren har endast 
utgått ifrån internationella 
aspekter, men här kunde en 
mer djupgående analys över 
gällande system ha varit av 
nöden.

Ekonomie doktor Agneta 
Karlsson ser på den eko-
nomiska utvecklingen och 
det handlingsutrymme som 
Åland har just nu och hur 
det skulle kunna se ut i fram-
tiden. Författaren anser att 
Åland noga bör avväga att 
överta beskattningen för att 
kunna utveckla självstyrelsen 

och framför allt för att kunna 
föra en vettig ekonomisk po-
litik. Som autonomiforskare 
kan jag hålla med författaren 
i detta sammanhang.

Av alla världens autono-
mier har majoriteten ett eget 
beskattningssystem. Istället 
för att bolla med siffror bor-
de olika skattesystem under-
sökas grundligt och jämföras 
med varandra för att försöka 
hitta ett system som skulle 
vara tillämpligt på Åland.

Denna del saknas dock i 
analysen. Hur ett åländskt 
skattesystem skulle kunna se 
ut skulle vara intressantare 
att få en inblick i, men det 
kräver förstås mer djupgå-
ende forskning.

Slutsatsen är att alla fors-
kare verkar eniga om att en 
process mot självständighet 
är ett mycket komplicerat 
och tidskrävande projekt. 
Mer forskning behövs och 
framför allt borde landskaps-
regeringen överväga att ge 
forskningsanslag för att få 
mer djupgående analyser. 
Forskningsresultaten skulle 
sedan kunna ligga till grund 
för politiska debatter och för 
att kloka beslut uppnås obe-
roende vilken väg man väljer. 
Om det sedan är fråga om 
utveckling av självstyrelsen 
eller utveckling mot själv-
ständighet.

 Maria Ackrén

Självständighet komplicerat projekt

Recensenten är politices licen-
tiat och doktorand i statskun-
skap.  Foto: ÅBO AKADEMI

Litteratur
Vitboken för utvecklingen av 
Ålands självbestämmande-
rätt (2007).
Redaktör Harry Jansson.

Susanne
Ringells
novell ”Mellan sylta och 
kompott” ur ”En god 
Havanna”, är en av sex 
noveller som har nomi-
nerats till Sveriges radios 
novellpris 2007. De övriga 
nominerade författarna 
är Margareta Strömstedt, 
Anna Schulze, Claudia 
Marcks, Magnus Hed-
lund och John Ajvide 
Lindqvist.

Novellerna börjar 
sändas i Sveriges Radio 
vecka 33. Lyssnarna rös-
tar fram vinnaren. 2007 
års Novellpristagare pre-
senteras på Bokmässan i 
Göteborg lördagen den 
29 september. Prissum-
man är 25.000 kronor. �

Hasse Alfredson
får årets Albert
 Engströmpris. ”För Hans 
Alfredsons omfattande 
gärning i humorns och 
satirens tjänst med träff-
säkra kommentarer” är 
Albert Engström Sällska-
pets motivering.

Sällskapets uppgift är 
att sprida kunskap om Al-
bert Engström och hans 
konstnärliga och litterära 
verksamhet. Sällskapet är 
även ansvarigt för Mu-
seet i Grisslehamn som 
år 2006 flyttat tillbaka till 
Engströms gård, August-
berg, där familjen bodde 
permanent från 1902 till 
1916. (Därefter var det 
familjens sommarställe 
ända fram till Albert Eng-
ströms död 1940) Säll-
skapet publicerar varje 
år en årsbok, som belyser 
Albert liv och verk. I år 
kommer den 26:e boken 
ut.

Förutom äran, består 
priset i en trästatyett , 
vilken är tillverkad av 
Bo-Kenneth Knutsson i 
Eksjö, efter Albert Eng-
ströms teckning ”Koling-
en i midsommarhagen”.

I år är det också 100 år 
sedan Albert Engströms 
ateljé ute på klippan 
vid Ålands hav invigdes. 
Detta uppmärksammas 
särskilt i samband med 
överlämnandet av Eng-
strömpriset, vilket äger 
rum lördagen den 14 juli 
2007 kl 12.00–15.00 i 
Albert Engström Museet, 
Grisslehamn. � 

Bildkonstnären
Cecilia Haupt
har lördagen den 19 maj 
vernissage och  “Action 
Painting” på Havsvidden 
i Geta. Haupt betecknas i 
ett pressmeddelande som 
”en lovande konstnär” 
som efter utställningar 
på gallerier i Stockholm 
och Art Fair Sthlm och 
Köpenhamnm nu ställer 
ut på Åland.

Cecilia Haupts måleri 
handlar om landskap och 
”längtan efter att längta”. 

 “Åland har funnits i 
mina tankar länge och jag 
har en förkärlek till både 
Finland och Åland i och 
med min farfar skulp-
tören Matti Haupt som 
bland annat gjort skulp-
turen “Havets Folk” som 
står i Mariehamn.”, säger 
konstnären enligt press-
meddelandet.

Vernissagen på Havs-
vidden pågår kl. 16-19. �
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Poker Run bra för barn

Slutåkt. Samling på torget i staden efter Poker-rundan. Mc-entusiasten till höger är Sven Lind-
holm – som dock inte var med och åkte den här gången.  Foto: YNGVE WILHELMS

Det resultatet är Kobba Hop-
pern Henrik Nordlund myck-
et nöjd med, och barnfondens 
Christian Johansson är i sin 
tur mycket tacksam.

Cirka 80 deltagare, inklusi-
ve ett gäng rikssvenska åkare, 
kunde välja i vilken ordning 
man skulle besöka Svinö i 

Lumparland, Jan Karlsgår-
den i Sund, Bastö Bykrog i 
Finström, Soltuna i Geta och 
Kattby Café i Hammarland.

Körsträckan var minst 161 
kilometer. Evenemanget av-
slutades på torget i staden och 
där kunde Kobba Hoppers tack 
vare deltagaravgifter och fö-
retagssponsring överlämna en 
check till Ålands barnfond.

Uppsala-lägenhet
Christian Johansson berättar 
att det ännu inte är bestämt 

vad pengarna skall gå till.
– Lekpaviljongen är helt 

betald. Ätstörningsmottag-
ningen är i hamn. Men vi har 
lån kvar på åbolägenheten. 
Nu tittar vi på möjligheterna 
att skaffa en likadan lägenhet 
i Uppsala.

 Barnfonden kan också sat-
sa pengarna på diabetesmoni-
torer.

PATRIK DAHLBLOM
patrik.dahlblom@nyan.ax

MC-klubben Kobba Hop-
pers Poker Run-tävling i 
lördags drog in 4.570 euro 
- och pengarna går oav-
kortat till Ålands barnfond.

– Mariepark satsar även detta 
år på skolavslutningen. ”The 
Final Test” kallas evenemang-
et, står det i ett pressmedde-
lande som arrangörerna DJ 
Jojje och DJ Peter och Dennis 
Jansson från Mariepark har 
skickat ut.

Det blir ett liveframträ-
dande av Petter, Miki, Sleepy 
och AFC  lördagen den andra 
juni.

– Petter gjorde senast som-
maren 2004  ett bejublat fram-
trädande på Rockoff Festiva-
len och gör nu speciellt för 
skolavslutningsfesten en live-
show inomhus på Mariepark.

Kvällens DJ:s blir utöver Joije 
och Peter också Totte, Hagge, 
Nurbi och Trancecontrol.

Festen är öppen för alla 

över 18 som slutar skolan och 
vill festa in sommaren.

– Vi reser segeltaket på in-
nergårdens stora terrass och 
öppnar utomhusbaren med 
lättare mat. Inomhus blir det 
två dansgolv och fyra barer, 
berättar arrangörerna.

Biljetterna släpps på ons-

dag och kostar 15€ på förköp 
(Garaget) och 20€ i dörren 
och alla gäster blir bjudna på 
champagne eller alkoholfritt 
fram till klockan 24.

Dagen före arrangeras Sum-
mer In för de som är under 18 
år, även den tillställningen i 
Mariepark. (tt-s)

Petter kommer till
skolfest i Mariepark

Återvänder till Åland. Petter var populär på Rockoff 
2004, nu kommer han till skolavslutningsfesten i Mariepark. 
 Foto: PRIVAT

Rapparen Petter är huvud-
numret på årets skolav-
slutningsfest, för de som 
är över 18 år, i Mariepark.

Bil körde 
av vägen
Avåkning. En personbil 
körde på måndag eftermiddag 
av vägen på Österleden cirka 
hundra meter söderut från 
Rökerirondellen.
Föraren, som av okänd anled-
ning kom på fel sida av räcket 
vid vägen, var ensam i bilen 
och fi ck inga skador och också 
räcket hölls intakt. Bilen fi ck 
mindre plåtskador.  
 Foto: ERKKI SANTAMALA
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Aktieindexobligation

Alternativ Energi

Tjäna på 

en bättre framtid!

Placeringstid: 3,5 år 

Teckningstid: 14.5–1.6.2007

Obligationen har en normal emittentrisk. Prospekt fi nns på 
Ålandsbankens samtliga kontor och på www.alandsbanken.ax

7%
garanterad ränta

i placeringsalternativ

Försiktig

 

Rebecka Eriksson och Pame-
la Wall från Södersunda skola 
och Linnea Andersson från 
Sund.

Så heter vinnarna i ÅCAs 
teckningstävling som i år hade 
temat Smart Mjölk.

Diplom och vinstpengar de-
lades ut vid ÅCAs traditionel-
la jippodag för åländska sjät-
teklassister i går. Drygt 200 
elever deltog i årets tävling 
och vinsten – 200 euro per il-

lustration – går till vinnarnas 
klasskassor.

Och cirka 300 elever från 16 
skolor fanns på plats när fot-
bollsspelaren Annika Sjölund 
delade ut vinsterna.

Frågesport
Jippodagen är ett bra sätt för 
mejeriet att visa upp sig för 
unga konsumenter. I år fi ck 
besökarna besöka bageriet, se 
en ny video om hur man till-
verkar smör och ost, och delta 
i frågesport.

Mejeriets vd Johannes 
Snellman känner en ”viss 
stolthet” när han ser att hur 
skolor sparar de utmärkelser 
de fått för framgångar i teck-
ningstävlingen.

När får åländska mjölk-
drickare se den nya tetrakon-
sten?

– Vi börjar använda dem 
när de gamla förpackningarna 
tar slut, det borde bli i må-
nadsskiftet.

PATRIK DAHLBLOM

Tre smarta mjölkdesigners

Vinnartrio.  Rebecka 
Eriksson, Linnea Andersson 
och Pamela Wall har skapat 
konsten som skall pryda ÅCAs 
helmjölk, lättmjölk och mellan-
mjölk.  
 Foto: ANDREAS DIENERT

Två sjätteklassister från 
Södersunda och en från 
Sund har skapat omslags-
designen till ÅCAs nya 
mjölktetror.

I sommar går deras 
konst ut i miljonupplagor.

� I helgen anordnades War-
hammer-turneringen The Is-
land Insanity Invitational II 
- The Sea Around US i Bergs-
skyddet i Mariehamn. 22 per-
soner från Sverige, Åland, fasta 
Finland och Tyskland deltog 
med sina fi gurarméer under de 
tre speldagarna.

Priser delades ut i fl era ka-
tegorier efter tävlingarna. Den 
som fi ck mest poäng samman-
lagt var svensken John Scott, 
men även en ålänning lade van-
tarna på ett prestigefullt pris. 
Dick Hilander fi ck priset för det 
mest sportsliga spelet. (as)

Svensk vann slag på Åland

Dick Hilander spelade sportsligt.  Foto: SOFI ERIKSSON
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Kaffe, grillmat och prov-
tur på motorcyklar lockar 
många till Ljungdahls Mo-
torverkstad i Hindersböle 
i helgen. Hit kommer alla 
från erfarna knuttar till poj-
kar som får vänta några år 
innan de har åldern inne. 
Motorhelgen har blivit tra-
dition, berättar innehavaren 
Krister Ljungdahl.

– Folk har börjat fråga om 
vi skall ha någon provkör-
ning i vår. Det här var sjun-
de året.

Är det bra för affärerna?
– Man sår kanske ett frö. 

Folk köper inte en motorcy-
kel på impuls.

Klassiskt märke
I år var brittiska Triumphs 
modeller Tiger och Rocket 3 
populära bland testförarna. 
Ett klassiskt märke som har 
gjort comeback inte bara en 
utan två gånger, säger Kris-
ter Ljungdahl.

Triumph tappade mark 
på 70-talet när man inte tog 
fram nya modeller i samma 
takt som konkurrenterna. 
Sedan köpte finansmannen 
John Bloor det konkursmäs-
siga bolaget och byggde upp 
till en av världens modernas-
te fabriker.

Och när den fabriken 
brann ner 2002 ställde orts-
befolkningen i staden Hinck-
ley upp för Triumph. Fyra 
månader senare var produk-
tionen i gång igen.

Det engelska ordspråket 
”det som inte tar kål på dig 
gör dig starkare” passar bra 
in på Triumph, tycker Kris-
ter Ljungdahl.

Föll för grupptryck
Chauffören Rune Hellsten, 
54, har varit motorintresserad 
hela sitt liv, men det var först 
för några år sedan som han 
köpte sin första motorcykel.

– Gumman har en Suzuki, 
jag kör Kawasaki. Det är 
tredje sommaren nu.

Han föll för grupptrycket 
när hans jämnåriga kompi-
sar började skaffa sig mc.

– Jag gillar att köra längs 
de gamla asfalterade vägar-
na. Till exempel via Torp i 
Hammarland, eller Överby 
och Ytterby i Jomala.

Just nu begrundar Rune 
en Triumph Speedmaster 
som kostar runt 13.000 euro. 
Han har provkört den och är 
klart intresserad. Han minns 
hur de amerikanska knuttar-
na i filmen ”Vild ungdom” 
1954 med Marlon Brando i 
spetsen körde Triumph.

– Om det fanns tillräckligt 
med pengar på kontot skul-
le jag ta den med mig hem. 
Men man skall ha litet över 
sedan också.

Dum fråga – varför väl-
jer man motorcykel?

– Tja, varför har man en 
cab? Det är en sorts frilufts-
liv. Man är som i sin egen 
lilla värld när man kör mc:n 
med hjälmen på.

PATRIK DAHLBLOM
patrik.dahlblom@nyan.ax

Foto: JONAS EDSVIK
jonas.edsvik@nyan.ax

tfn 528 470

Motordag 
lockar 

mc-förare

Känner köpsuget. Rune Hellsten har provkört en Triumph Speedmaster.

På våren kommer motor-
cyklarna fram. 

Och har man ingen egen 
kan man ta sig en provtur 
när handlarna visar upp 
sortimentet.

Får vänta några år. Knuttarnas återväxt är säkrad Tobias Larsson, 10,  och Andreas Ers, 9, från 
Lemland Norrby har redan crosscyklar hemma. På motordagen fi ck de nöja sig med att provsitta. Smörgåsbord för motorfolk. Allt från mopeder till stadiga fyrhjulingar och mc:s sken i 

vårsolen på motordagen.

Skräckinjagande. 
Andreas Ers sitter stadigt på en 
fyrhjuling.
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Opel har äntligen ersatt sin 
rambyggda Frontera, som är 
nedlagd sedan ett par år, med 
en ny suv. Men nya Opel An-
tara har sina rötter i USA och 
byggs av Daewoo i Korea. 
Antara är lillebror till Chev-
rolet Captiva, bara sex centi-
meter skiljer i längd, men två 
extra säten.

Captiva är med andra ord 
sjusitsig medan Antara bara 
kan fås som femsitsig.

Platt motor
Subaru Legacy Outback är 
egentligen inte ny, bara upp-
piffad, till innevarande mo-
dellår. Däremot har det ja-
panska märket gjort come 
back på Åland nu i vår.

Subaru är förknippat med 
permanent fyrhjulsdrift i alla 
modeller samt boxermotorer. 
Det speciella med boxermo-
torn är att den är en ”platt” 
konstruktion med kolvarna 
liggande parvis mot varan-
dra. Den konstruktionen gör 
att tyngdpunkten i bilen blir 
lägre med bättre köregenska-
per.

Kul att köra
Och bra köregenskaper lider 
Subaru Legacy Outback inte 
brist på, den är mycket kvick 
och följsam i manövrerna. 
Kul är ordet. Att den per-
manenta fyrhjuldriften ökar 

framkomligheten, men också 
säkerheten i dåligt väglag är 
extra plus.

Tyvärr har Subaru valt att 
inte förse versionerna med 
manuell växellåda med antis-
laddsystem. En obegriplig 
åtgärd för mig. Med den ma-
nuella växellådan får man ju 
också en hög- och lågväxel 
vilket ytterligare ökar an-
vändbarheten.

I Outback-version har 
Legacy dessutom förhöjd 
markfrigång.

Automatiskt
Opel Antara skulle man 
tycka har större förmåga att 
ta sig fram. Den ser sådan ut. 
Men det är tvärtom. Antara 
är normalt framhjulsdriven 
och bakhjulen träder till med 
maximalt 50 procent när sys-
temet känner att det släpper 
framtill. Men fyrhjuldriv-
ningen kan inte låsas och det 
fi nns inte heller lågväxel.

Däremot är Antara också 
högre under buken än van-
liga personbilar och det är 
sällan man behöver värre 
terrängegenskaper. Opel 
Antara är mycket smidigt att 
hantera och man sitter högre 
med bättre sikt framåt och åt 
sidorna.

Storebror Chevrolet Capti-
va har rönt vissa framgångar 
också på Åland. Helt välför-
tjänt kan man tycka. Bilarna 
är trevliga att köra, ger ett 
maffi gt intryck och kvaliteten 
känns bra.

Skön stol
Opel Antara är samma bil 
som Captiva, men med an-
nat märke i fronten och en 
del Opel-attribut i interiören. 
Man sitter bra med en skön 
stol som dessutom har goda 
justeringsmåner och ratten 
kan justeras i bägge ledder.

Subaru Outback är mer 
personbilslik, man sitter inte 
lika högt, men inte heller lika 
lågt som i vanliga Legacy. 
Interiören har fått en över-
syn sedan modelldebuten för 
några år sedan, kvalitetskäns-
lan är bra och det mesta man 
behöver fi nns som standard.

Bra och mindre bra
Utrymmet i baksätet på Out-
back är hyggligt utan att vara 
slösande, medan bagageut-
rymmet är riktigt bra.

Det är tvärtom i Antara, 
bra utrymme i baksätet, men 
ett mediokert utrymme inn-
anför bagageluckan. Man sit-
ter lite onödigt lågt i baksä-
tet i Antara, men den saknar 
kardantunnel trots fyrhjuls-
driften, vilket gör mittplatsen 
mer användbar.

Bagaget måste lyftas högt 
eftersom golvet ligger högt. 
Plus för förvaringsfack under 
golvet.

Välutrustade
Säkerhetsmässigt är bilarna 
välutrustade och även Suba-
run har antisladdsystem ef-
tersom det är den automat-
växlade versionen vi provkör. 
Resultaten i EuroNCAP:s 
krockprov är ok, men impo-
nerar inte.

Opel Antara håller sig 
i klass med övriga suvar, 

medan resultatet för Legacy 
Outback från 2002 gäller den 
tidigare modellen. Den nya 
kanske klarar sig bättre.

Inte de värsta
Miljömässigt spelar vi med 
dessa bilar inte i rätt division 
med tanke på klimatföränd-
ringen. De hör ändå inte till 
de värsta. Subaru har lyckats 
få ner bränsleförbrukningen 
på de nya modellerna trots 
permanent fyrhjulsdrift och 
är inte värre än andra kombi-
bilar i samma klass och med 
enbart framhjulsdrift.

Däremot kan Subaru inte 
erbjuda en dieselmotor. En 
dieselboxer är dock på gång, 
vilket också är nödvändigt för 

att kunna konkurrera på den 
europeiska marknaden.

Dieselmotor fi nns det till 
Opel Antara, där den större 
varianten verkar vara att fö-
redra. Den är starkare men 
är också lite bränslesnålare 
än den mindre dieseln.

Båda bilarna hör till de 
man ibland kallar för livstils-
bilar. Lite tuffare attityd, tål 
lite tuffare tag och rymmer 
en hel del av äventyrsutrust-
ningen. Men de är också full-
goda familjebilar för de som 
har behov av utrymmen och 
framkomlighet.

ULF WEMAN
ulf.weman@nyan.ax

tfn 528 442

Tål tuffa tag
Subaru Outback och Opel Antara

Stålbad. Förnyade Subaru Legacy Outback skall inte förväxlas med en vanlig familjekombi, även om den också fungerar bra som det. Här i Flygfyrens stållager pas-
sar den bra, stark och oöm som den förhöjda kombin med sin fyrhjulsdrift är.  Foto: JONAS EDSVIK.

Den ena är en förhöjd 
kombibil, den andra en 
suv med personbilsegen-
skaper.

Men Subaru Legacy 
Outback och Opel Antara 
tål båda tuffare tag än en 
vanlig familjebil.

Uppiffad. En förnyad 
interiör hör till årets nyheter för 
Subaru Legacy, överskådligt 
och bra med tydliga instrument.

Höga höjder. Man sitter inte bara högre i Opel Antara jämfört 
med vanliga personbilar. Med tillgång till fyrhjulsdrift och högre 
markfrigång tar man sig också upp på högre höjder. Alltför olän-
dig terräng får det dock inte vara.  Foto: ERKKI SANTAMALA

Snyggt. Opel Antaras inredning ger ett snyggt och gediget 
intryck. Tyvärr är instrumenten lite svåravlästa.

2,4 Enjoy
Modell: 
5-dörrars 
suv
Pris prov-
körd bil: 
40.500,- 
(priser inkl. 
lev.avgift) + 
metallfärg 
= 41.060,-
Basmodellens pris: (se ovan)
Exempel andra modeller: 3,2 
V6 Cosmo 52.500,- / 2,0 CDTI 
150 hk diesel 46.250,-
Tillägg (i urval): Metallfärg 
560,- / till Cosmo: Läderklädsel 
900,- / elektrisk taklucka 1.400,-
Mått(cm): längd 457,5 / bredd 
185 / höjd 170,4 / axelavstånd 
270,7
Bagageutrymme: 370 l
Motor: 2,4 liter, 103 kW(140 
hk) 4-cylindrig bensin, max 
vridmoment 220 Nm/2.400 
varv
Dieselalternativ: 2,0 CDTI 
110 kW(150 hk), max vrid-
moment 320 Nm/2.000 varv 
(fi nns också med en mindre 
diesel på 127 hk)
Prestanda: Toppfart 175 
km/tim., 0-100 km/tim. 11,9 
sek. (2,0 CDTI 180 km/h / 
10,3 sek.)
Förbrukning (blandad kör-
ning): 9,6 l/100 km (2,0 CDTI 
7,5 l/100 km)
Koldioxidutsläpp: 229 
gr/km (2,0 CDTI 198 gr/km / 
EU-mål 2012: 130 gr/km)
Säkerhet: EuroNcap 4 stjär-
nor (31 p), antisladdsystem 
(ESP), ABS-bromsar med 
bromskraftsfördelning och 
bromsassistans, 6 krockkud-
dar, passagerarkrockkud-
den är inte urkopplingsbar, 
whiplash-skydd i framsto-
larna, bältessträckare fram, 
isofi xfästen för barnstolar, 
aktiva bältespåminnare fram, 
yttertemperaturmätare, strål-
kastarspolare saknas, dimljus 
fram, automatisk fyrhjulsdrift.

2,5 
Sportshift
Modell: 
5-dörrars 
kombi
Pris prov-
körd bil: 
41.590,- 
(priser inkl. 
lev.avgift) 
+ metallfärg  = 42.390,-
Basmodellens pris: 2,5 
39.100,-
Exempel andra modeller: 
3,0R Sportshift 51.500,-
Tillägg (i urval): Metallfärg 
800,-
Mått(cm): längd 473 / bredd 
177 / höjd 154,5 / axelavstånd 
267
Bagageutrymme: 459 l
Motor: 2,5 liter, 121 kW(165 
hk) 4-cylindrig bensin av 
boxertyp, max vridmoment 226 
Nm/4.400 varv
Dieselalternativ: Finns inte
Prestanda: Toppfart 199 km/
tim., 0-100 km/tim. 10,9 sek.
Förbrukning (blandad kör-
ning): 8,8 l/100 km
Koldioxidutsläpp: 210 gr/km 
(EU-mål 2012: 130 gr/km)
Säkerhet: EuroNcap fyra 
stjärnor (27 p) (förra modellen), 
antisladdsystem (ESP) bara till 
automatlådan, ABS-bromsar 
med bromskraftsfördelning 
och bromsassistans, 6 krock-
kuddar, whiplash-skydd i 
framstolarna, bältessträckare 
fram, isofi xfästen för barnsto-
lar, aktiva bältespåminnare 
fram, yttertemperaturmätare, 
strålkastarspolare, permanent 
fyrhjulsdrift.

Subaru Legacy Outback

PROVKÖR 
Nyan

Fakta/

Fakta/Opel Antara
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Begagnade
bilar på

Vill Du känna dig trygg och säker
när Du köper en begagnad bil?

Vi bilhandlare ger Dig den
köptryggheten - handla Åländskt!

Kontakta vår
annonsavdelning
Tel. vxl 23 444 eller
annons@nyan.ax

LEDIG
ANNONSPLATS!

KÖPTRYGGHET  -  HANDLA ÅLÄNDSK T !

Opel Astra 1,6 
5-d -98
Mätarställning: 154.000 km   

Metallblå, sommar-/vinterdäck, 
elspeglar

Pris: 6.350€

•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•

Elverksgatan 7, Tel *19 800  Fax 527 735
Stanley 527 720, Niklas 527 722

Öppet vard. 8-17

Mitsubishi Lancer -97
Medkörd: 128.000 km
Pris: 6.350€

BMW 518i 4-d -95
Medkörd: 142.000 km
Pris: 8.450€

Opel Meriva 5-d -03
Medkörd: 29.000 km, AC
Pris: 14.300€
Citroën Picasso -03
Medkörd: 63.000 km, AC
Pris: 14.800€
Saab 9-4 Wagon 2,0T -00
Medkörd: 72.000 km, ACC. Pris: 19.850€

Volvo C70 2,4i
(170 hk) Summum
-06 (demobil)
Mätarställning: 1.500 km, Zanzibar guld. 
Automat, elhissar, elspeglar, farthållare, 
färddator, aut. klimatanläggn., radio/CD, 
4x40 W, läderklädsel, plåt cab, backvar-
nare, Bi-Xenon ljus, 17” fälgar, elsäte, 
regnsensor m.m.

Pris: 52.500€
Nybilspris: 59.985€

Västra utfarten
Tel. *5252. Tom Enestam 525 303, 

Tony Sommarström 525 309
www.motorcompany.ax

Ford Focus 1,6 VCT (115 hk) 
Sport Wagon -06
Medkörd: 18.800 km
Pris: 22.000€

Volvo V70 2,4 aut. (140 hk) 
Kinetic -05
Medkörd: 165.000 km
Pris: 25.900€

Nissan Almera 1,5 HB -00
Medkörd: 102.000 km
Pris: 9.500€ •

•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•

•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•

Medkörd: Endast 46.000 km. Ålandssåld, 
en ägare, aircondition, CD/AM-stereo, 
dubbla krockkuddar, nya däck, lite körd.

SNYGG SEDAN-BIL

Pris: 12.900€

Honda Civic 

VTEC 1,6i 

4-d sedan

-01

Medkörd: 91.000 km, aut. klimatanlägg-
ning, CD/AM-stereo, dubbla airbags + 
sidoairbag, en ägare, fullständig service-
bok, s+v-däck

FELFRI FAMILJE-FARMARE

Pris: 23.900€

Honda 

Accord 2,0 

Sport tourer

-04

BMW 323 Ci Cabriolet -00
Mätarställning: 49.900 km. Pris: 31.950€

Jeep Grand Cherokee 3.1 
TD aut. 4x4 -02

Mätarställning: 183.000 km. Pris: 29.450€

Toyota HILUX 2.4 TD 4x4 -98
Mätarställning: 252.000 km. Pris: 16.450€

Chrysler Grand Voyager 2.4 
7-pers -99

Mätarställning: 125.000 km. Pris: 14.950€

Uppgårdsvägen 18, Bilförsäljning: 
vardagar 9-17 , tel 12 551

Reservdelsförsäljning: vardagar 8-16, tel 12 552

Mercedes-Benz C180 
kompressor aut -03
Mätarställning: 89.500 km.
Ålandssåld, servicebok, klimatanläggning, 
ESP-antispinn/antisladdsystem, farthållare, 
färddator, airbags, krockgardiner, cd/radio, 
sommardäck på alu 17”, vinterdäck på alu 
16”, dragkrok m.m.

EUROGARANTI 12 MÅNADER
AVBETALNING: månadskostnad 428€

Pris: 30.950€

BMW 520i 4-d -98
Mätarställning: 99.000 km.
Ålandssåld, en ägare, servicebok, färddator, 
antispinnsystem, airbags, ABS-bromsar, 
krockgardiner, sommardäck på alufälgar, 
vinterdäck.

EUROGARANTI 12 MÅNADER
AVBETALNING: månadskostnad 227€

Pris: 14.950€

Vikingagränd 1 A 22100 Mariehamn 

Tfn 14750 GSM 0400 595 732

G. godbyvägen 11, tfn 018-17325

•
•
•
•
•
•
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•
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•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•

Toyota Yaris 
Verso 1,5 WTi -04
Ibruktagen: 28.09.2005. Färg: Sand. 
Mätarställning: 59.000 km. Färddator, 
antisladd, elfönsterhissar, elspeglar, 
motorvärmare + coupéuttag, s+v-däck, 
radio/CD, dimljus fram, en ägare, service-
bok m.m.

Pris: 16.900€ 

Hyundai Getz 1,3 HB -04
Mätarställning: 22.500 km

Toyota Yaris Verso 1,3 
VVT-i -02
Mätarställning: 67.000 km

DeSoto Firesveep 
Sportsman 4D HT -59



riksnytt

Nordiska rådets Finlands de-
legation höll möte i Marie-
hamn i går. Eftersom många 
av delegationens medlemmar 
är nyinvalda i riksdagen serve-
rades de samtidigt ett gediget 
informationspaket om Åland, 
bland annat om självstyrelsen 
och sjöfarten.

– Det har varit mycket in-
formativt, jag har lärt mig nya 
detaljer om självstyrelsen och 
också om var gränserna för 
befogenheterna går, sade kän-
dispoeten och riksdagsleda-
moten Tommy Taberman som 
Nya Åland pratade med strax 
innan gruppen skulle vidare 
på besök till Andersudde.

Fungerar bra
– Det är mycket komplicerad 
juridik kring Åland men det 
fungerar bra, kommenterade 
delegationens ordförande, 
riksdagsledamoten, läkaren 
och författaren Claes Anders-
son (v).

– Det som är ganska fantas-
tiskt och som förundrar mig är 
att här på Åland inte hände så 
mycket då det vara svåra tider 
i Finland i början av 1990-ta-
let. Men det beror väl på att 
strukturen är mångsidig med 
små företag. Och på inställ-
ningen, man fortsatte jobba 
som vanligt, funderade An-
dersson.

Inte sugna
På frågan om de två herrarna 
har någon åländsk fråga som 
de kan tänka sig att jobba för 
lyfter Claes Andersson fram 
det nordiska samarbetet.

– Färöarna kräver ju ett 

fullt medlemskap för de tre 
självstyrande områdena, Fä-
röarna, Grönland och Åland. 
Men det betyder att vi skulle 
vara tvungna att öppna Hel-
singforsavtalet och det är ing-
en av länderna riktigt sugna 
på. Ålänningarna verkar dess-
utom att vara ganska nöjda 
med det som det är.

– Åland är en bra bro i det 
nordiska samarbetet. Vi har 
mycket att lära av de goda 
kontakterna till Sverige, sade 
Taberman.

Inga kulturfrågor
Eftersom båda herrarna har 
författarskap i bagaget är det 
naturligt att samtalet snart gli-
der in på kulturella frågor.

– Valkampanjen bedrevs 
utan att ta upp kulturfrågor, 
nu är det dags att kämpa för 
dem och jag är nöjd över att 
det fi nns åtminstone två för-
fattare i riksdagen, säger Ta-
berman.

Han hjärteangelägenhet är 
bibliotekens brist på pengar 
som han vill rätta till.

Nordiska idealet
– Och jag kämpar för upp-
hovsmannarätten. Starka 
krafter inom bland annat tid-
ningsvärlden vill att publice-
raren skall bli ägare till alla 
litterära verk som går i tryck. 
De vill fl ytta upphovsrätten 
till arbets- och näringslivsmi-
nisteriet och det skulle inne-
bära en katastrof för konsten, 
säger Andersson.

Förslaget att universitetsut-
bildningen skulle kosta är han 
också emot och Taberman är 
snabb på att hålla med.

– Man får inte nagga på 
bildningssamhället som ju är 
det nordiska idealet!

TEXT & FOTO:
TITTE TÖRNROTH-SARKKINEN

titte.tornroth@nyan.ax

”Åland en bra bro”
Nyinvalda riksdagsmän på besök

– Åland är en bra bro i det 
nordiska samarbetet!

Det tycker riksdagsleda-
mot Tommy Taberman (s) 
som tillsammans med nio 
andra ledamöter besökte 
Åland i går.
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Åländsk anknytning. Claes Andersson, till vänster, job-
bade 1962 som läkare i Godby och Grelsby och Tommy Taberman 
är den som först översatte Joel Pettersson till fi nska. I går besökte 
de två riksdagsledamöterna Åland i samband med Nordiska Rå-
dets Finlands delegations möte.

Enligt Hänninen berodde 
olyckan på hela systemet, de 
tillvägagångssätt som förekom 
i sjöfartsbranschen.

Hänninens avhandling ska 
granskas i Helsingfors fi nska 
handelshögskola på onsdag.

Hänninen bygger sin avhand-
ling på den offi ciella utredning-
en om olyckan. Enligt haveri-
kommissionen var Estonia inte 
det första fartyget som förlorat 
sitt bogvisir. 14 likadana fall 
hade förekommit före Esto-
niaolyckan.

Men informationen om de 
här olyckorna sipprade inte 

ut, utan det var i huvudsak en-
dast rederierna som kände till 
olyckorna. Myndigheterna med 
ansvar för sjösäkerheten kände 
därför inte till omfattningen av 
problemet och reglementet gäl-
lande bogvisir skärptes inte.

Kunskap förlorad
Dessutom drunknade proble-
met med bogvisiren i massan. 
Andra mindre farliga problem 
som sjögången orsakat farty-

gen fi ck klart mer uppmärk-
samhet.

En annan bidragande faktor 
var den ökade försäljningen 
av begagnade passagerarfar-
tyg på 1970- och 1980-talet. 
Då fartygen bytte ägare gick 
en hel del kunskap angående 
säkerheten förlorad.

Det var den 28 september 
år 1994 som Estonia sjönk på 
Östersjön. I olyckan förolyck-
ades 852 personer. (FNB)

Avhandling: ingen enskild
orsak till Estoniaolyckan

825 omkom. Estonia havererade och sjönk 1994.

HELSINGFORS. Esto-
niaolyckan kan inte skyllas 
på något enskilt fel eller 
någon enskild myndighet. 
Det här hävdar Hannu 
Hänninen som skrivit sin 
doktorsavhandling om 
olyckan.

Ekonomi

En positiv faktor som talar för 
det här är att de exceptionellt 
stora produktlager som fun-
nits hos återförsäljarna nu 
minskat tillräckligt.

Nokia hänvisar till det över-
utbud av Motorola-telefoner 
som fanns hos handlarna un-
der inledningen av året. De 
överstora lagren påverkade 
också Nokias marknadsandel 
på kort sikt.

Ännu för en månad sedan 
förutspådde Nokia att mark-
nadsandelen inte just kommer 
att ändras under det andra 

kvartalet. Då talades det om 
en marknadsandel på 36 pro-
cent.

Nokias målsättning är att 
fortsättningsvis förbättra 
marknadsandelen också un-
der slutet av året. I fjol sålde 
Nokia 347 miljoner telefoner. 
Under det första kvartalet i år 
sålde Nokia 91 miljoner tele-
foner.

Motorola som är tvåa på 
marknaden redovisade en för-
lust under årets första kvartal 
och marknadsandelen sjönk 
till 17,5 procent. Under det 
sista kvartalet i fjol låg mark-
nadsandelen på 23,3 procent.

I fjol såldes globalt kring en 
miljard mobiltelefoner. I år 
väntas försäljningen öka till 
1,1 miljard telefoner. (FNB)

Nokia tror på ökad marknadsandel
HELSINGFORS. Nokia 
bedömer att bolagets mark-
nadsandel på mobiltelefon-
marknaden kommer att stiga 
under årets andra kvartal.

Undervisningen i sexualkun-
skap äger nu i huvudsak rum 
på sjunde och åttonde klas-
sen, då undervisningen förr i 
huvudsak ägde rum på nionde 
klass.

En majoritet av lärarna 
upplever att det är naturligt 

och lätt att undervisa i sexu-
alkunskap, framgår det av en 
undersökning som Befolk-
ningsförbundet utfört. De 
bästa undervisningsresultaten 
nås just då atmosfären är na-
turlig och positiv.

Över 500 lärare i hälsokun-
skap svarade på förbundets 
enkät om sexualundervis-
ningen. Samtidigt deltog över 
33.000 åttondeklassister i fl er 
än 460 skolor i en frågesport i 
fråga om sexualkunskap.

Uppgifterna från lärarenkä-
ten har jämförts med en mot-
svarande undersökning från 
år 1996. Elevernas svar har 
jämförts med en undersökning 
år 2000.

Lärarna i hälsokunskap an-

såg att den viktigaste målsätt-
ningen med sexualundervis-
ningen är att uppfostra de unga 
så de lär sig att bära ansvar. 
Minst viktig av de 14 målsätt-
ningar som listades är att lära 
ut återhållsamhet. I många ka-
tolska länder och USA anses 
det här allmänt vara den vik-
tigaste målsättningen i sexual-
undervisningen.

De fi nländska lärarna vill 
förmedla korrekt information 
om sexualiteten som en del 
av en människas personlig-
het. De vill att ungdomarna 
ska lära sig fatta självständiga 
beslut också i fråga om sex. 
Lärarna tror inte att under-
visningen lockar de unga att 
inleda sitt sexliv för tidigt.

I mitten av 90-talet var det 
många skolor som minskade 
antalet timmar i hälsokun-
skap. Det märktes direkt. An-
talet graviditeter och aborter 
bland tonåringar ökade mot 
slutet av 90-talet och inled-
ningen av 2000-talet.

Nästan hälften av pojkarna 
klarade av att svara rätt på 
två tredjedelar av frågorna, 
av fl ickorna hela tre fjärde-
delar. Frågorna om sexuellt 
umgänge och könssjukdomar 
visade sig vara de mest utma-
nande för ungdomarna.

Resultaten visade att ju 
bättre ungdomarna klarade 
sig i skolan desto bättre kun-
skaper hade de också om sex-
uell hälsa. (FNB)

Sexundervisningen har blivit bättre
HELSINGFORS. Den obli-
gatoriska undervisningen 
i hälsokunskap har med-
fört att undervisningen i 
sexualkunskap har ökat 
i grundskolorna. Det är 
speciellt pojkarnas sexual-
kunskaper som förbättrats 
tack vare det här, även 
om fl ickorna fortfarande 
har bättre kunskaper än 
pojkarna.

� HELSINGFORS. Finland 
håller fast vid tipsbolaget 
Veikkaus ställning. Regering-
ens EU-ministerutskott beslu-
tade på fredagen att Finland 
inte medger att man på fel 
grunder begränsat sin mark-
nad för utländska spelbolag.

Finland anser i svaret till 
EU-kommissionens motive-
rade yttrande att EU-lagstift-

ningen och rättspraxis över-
låter det åt medlemsländerna 
att besluta hur vadslagning 
och lotterier ska ordnas i det 
egna landet. Regeringen har 
inte velat låta utländska spel-
bolag komma direkt in på den 
fi nländska marknaden då de 
skulle kunna grunda vadslag-
ningskontor och annonsera i 
Finland. (FNB)

Finland försvarar Veikkaus

Schlagerfi nalen lockade i snitt 1,9 miljoner över tio år 
gamla fi nländare. Som bäst följde 2,2 miljoner männis-
kor med sändningen. Ishockeyfi nalen hade i snitt 1,5 
miljoner tittare och som mest 1,8 miljoner tittare.

Statsåklagaren vill göra övervakare obligatoriska på 
diskussionsspalter på internet för att rensa bort osak-
liga inlägg. Det skriver Sunnuntaisuomalainen, sön-
dagsbilagan för tidningarna i mellersta Finland.
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� Lagtinget fi ck vänta länge 
på ett besked men nu är det 
klart att republikens presi-
dent Tarja Halonen kommer 
till Mariehamn på en kortare 
visit under självstyrelsedagen 
den 9 juni.

– Så blir det, om inget oför-
utsett inträffar i hennes pro-
gram. Vi planerar för hennes 
besök, säger lagtingsdirektör 
Lars Ingmar Johansson.

Tarja Halonen ska under sitt 
besök delta i lagtingets upp-
vaktning vid Julius Sundblom-
statyn och närvara vid en mu-
sikfest som kommer att hållas 
vid självstyrelsegården. (as)

Klart att 
president
Halonen 
kommer

Tarja Halonen gästar Åland på självstyrelsedagen, vid fjolårets visit 
besökte hon bland annat Bomarsund.  Foto: ANDREAS DIENERT
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Björn Eklund
Epost: bjorn.eklund@nyan.ax
Telefon: 528 462

Marie Westerlund, 22 år, tog 
hem årets upplaga av VM-tip-
set i ishockey. Hon hade en 
grym helg där hon prickade 
in samtliga fyra semifi nallag: 
Sverige, Ryssland, Kanada 
och Finland vilket gav totalt 
20 poäng.

Som bronsmedaljör hade 
hon tippat hemmanationen 
Ryssland som tog fi ck stiga 
upp på pallen efter 3-1 över 
Sverige. I söndagens fi nal föll 
Finland mot Kanada med 4-2. 

– Jag ville ju att Finland 
skulle vinna, säger Marie 
Westerlund.

Fullt grillkit
Westerlund får dock lite plås-
ter på såren för den fi nländska 
fi nalförlusten. För hon hade 
tippat att Kanada skulle ta 
VM-guld och att de fi nländ-
ska lejonen skulle få ännu ett 
silver. Och därmed säkrade 
hon segern i VM-tipset efter 
15 poäng till för rätt medalj-
lag.

– Jag hade inte tänkt tippa 
från första början, medger 
hon.

Förstapriset är en tändrörs-
grill med mängder med till-
behör. Det ingår bland annat 
rengöringsredskap, grillkol 
och grillspett.

Vad har du helst på gril-
len?

– Griskött, jag äter sällan nöt-
kött.

Kunnas är idol
Denna gång är det också en 
rejäl ishockeyfantast som tog 
hem VM-tipset. Westerlund 
har bänkat sig framför TV:n 
under världsmästerskapen i 
Ryssland.

– Jag har sett alla matcher 
som visats på Yle och Yle ex-
tra, säger hon.

Westerlund föredrar fi n-
ländsk tv före svenska VM-
sändningar. Hon tycker inte 
om de blågula kommentato-
rerna.

– Jag tycker om Kaj Kun-
nas, han är en stor idol för 
mig, förklarar Marie.

Kunnas, som i år bland an-
nat myntade nya klassiska ut-
tryck som ”in i köttfärsen”, är 
Maries favorit för att han både 
ger beröm och kritik åt alla 
lag. Han är inte så blåvit i sina 
uttalanden.

– Han är så spontan och 
neutral, tycker hon.

Finsk musik
Marie jobbar som städerska 
vid Grelsby sjukhus och på 
fritiden kopplar hon gärna 
av men någon actionfi lm el-
ler komedi. Musiksmaken är 
blandad men även här klappar 
det blåvita hjärtat.

– Finsk musik förstås, gärna 
Nightwish eller Sonata Arc-
tica.

Två poäng före
Westerlund vann VM-tipset 
med två poängs marginal. 
Hon följdes av en trio med 64 

poäng som bestod av Viktor 
Mattsson, Tommy Danielsson 
och P-H Nordlund. Mer än 60 
poäng hade även följade tip-
pare: 

Mats Adamczak (63), Jan-

Owe Mattsson (63), Edvard 
Bergman (62), Malin Svegemo 
(62), Emelie Johansson (62), 
Oscar Johansson (61) . Tina 
Häggblom (61), Kenny Ahlman 
(61) och Peter Gustavsson (61). 

Fullständig resultatlista fi nnes 
på www.nyan.ax

BJÖRN EKLUND
bjorn.eklund@nyan.ax

tfn 528 462

Och nu har hon hetaste grillkitet i hela Godby

Marie hade hetaste VM-tipset

VM-drottning. Marie Westerlund hade hoppats på fi nländskt VM-guld men hade garderat sig 
med kanadensisk seger i sitt VM-tips. Och då hon prickade in samtliga semifi nallag och medaljörer 
tog hon hem VM-tipset med sina 66 poäng. Förstapriset är ett grillkit som innehåller allt du behöver 
inför sommarens grillsäsong.  Foto: ERKKI SANTAMALA

VM-TIPSET. Marie Wester-
lund, 22 år, kan titulera sig 
mästertippare. Godbytje-
jen tog hem Nyans VM-tips 
med sina 66 poäng. Första 
priset är ett rejält grillkit 
med en tändrörsgrill samt 
mängder med tillbehör.

– Det känns överraskan-
de, säger Marie Wester-
lund om tipssegern.

� KAMPSPORT. Ålänningen 
Magnus Högnäs vann sin klass 
(70 kg vitt bälte) i Kaisho Cup 
som är en tävling i brasiliansk 
jiu jitsu. Högnäs vann före två-
an Anilton Delgado från Hol-
mia Norway.

Högnäs tävlar för Stock-
holmsklubben Brasa. Cupen 
lockade totalt över 360 delta-
gare. (be)

Högnäs segrade 
i Kaisho Cup

� FRIIDROTT. Erica Nord-
qvist vann såväl 200 meter 
och 100 meter vid Danderyds 
ungdomsspel i helgen. På 
200 meter sprang åländskan i 
mål på 26,13. Det är den näst 
snabbaste tiden hon sprungit 
på sträckan.

– Det ser bra ut så här tidigt 
på säsongen, tycker tränaren 
Anki Nordman.

På 100 meter vann Nord-
qvist på tiden 13,00 och var 
helt utan konkurrens i klassen 
för 19-åringar.

– Hon har tränat mycket 
den här månaden och det är 
lite segt i benen, säger Nord-
man. (be)

Bra tider
av Nordqvist

� GOLF. Golftränaren Niklas 
Rajamäki har fått en inbjudan 
av Ålands Golfklubbs tidigare 
tränare Paul Fisher att åka till 
Jakarta i Indonesien i slutet av 
maj.

Rajamäki tar med sig tre av 
ÅGK:s juniorer för att delta i 
World Junior Championships. 
Spelarna som följer med är: 
Jenny Häggblom, Christof-
fer Björklund samt Hampus 
Grönqvist. (be)

Tre ÅGK-juniorer 
till Jakarta

ORIENTERING
Lång-ÅM 2007, 12 maj.
D10, 1.170 m: 1) Madeleine Wahlbäck/Loui-
se Alm, LUIA, 20.26.
D14, 4.340 m: 1) Sjöberg Erica, JIK, 01.11.12, 
2) Häggblom Anna, JIK, 01.13.16.
H10, 1.170 m: 1) Svenblad Cedric, JIK, 
00.21.28.
H12, 2.400 m: 1) Lax Elias, LUIA, 00.25.50, 
2) Alm Anton, LUIA, 00.26.59.
H17-20, 9.720 m: 1) Andersson Patrik, LUIA, 
02.23.54.
H21, 14650 m: 1) Blomster Daniel, IFK, 
1.59.15, 2) Söderström Marcus, LUIA, 
1.59.54, 3) Johansson Göran, LUIA, 02.10.45, 
4) Sandberg Christoffer, LUIA, 02.23.47, 5) 
Söderström Henrik, LUIA, 02.24.52.
H35, 13.020 m: 1) Böling Niklas, IFK, 02.1.04, 
2) Helin Henry, FUIA, 02.29.42.
H50, 9.720 m: 1) Holmberg Boris, JIK, 
01.36.14, 2) Andersson Sture, LUIA, 
01.41.49, 3) Blomster Tor-Olof, LUIA, 
01.42.45, 4) Blomster Bjarne, LUIA, 01.51.05, 
5) Renfors Ralf, IFK, 1.52.19, 6) Erlandsson 
Bjarne, IFFK, 02.09.21, 7) Svedberg Leven, 
SIK (SVE), 02.28.46, 8) Bramsten Gunnar, 
SIK, (SVE), 03.05.00.
H60, 4.270 m: 1) Blomqvist Georg, LIF, 
1.05.21, 2) Söderlund Per-Erik, IFK, 1.05.29, 
3) Holmfors Paul, IFK, 1.44.33.
Motion, 4.340 m: 1) Häggblom Kenth, JIK, 
1.14.26.

Stryktipset
 X2X X1X XX1 22X1
Utdelning: 13/- 12/43.718,40 (3) 
11/745,20 10/108,50

SIMNING
Skolmästerskapen i Godby, 10 maj
 4 x 50 m frisim Högst/Gy/Fs, Finaler: 1) 
Ålands Lycéum (Daniel Jansson, Adrian Öst-
ergård, Jennie Hagman, Jens Nylund) 2:10.74, 
2) Kyrkby Högstadium (Gustav Carlsson, Ro-
bin Mattsson, Kristoffer Eriksson, Sofi a Jons-
son) 2:12.66, 3) Övernäs Högstadium II (Cindy 
Lundqvist, Tanja Mattsson, Staffan Sonntag, 
Linda Myllykoski) 2:36.17.
 25 m frisim pojkar kl 3-4, fi naler: 1) Si-
mon Holmberg, Eckerö Skola, 19.16, 2) Joar 
Holmberg, Södersunda, 19.25, 3) Christopher 
Eriksson, Strandnäs lågstadium, 20.16, 4) An-
dré Laaksonen, Strandnäs lågstadium, 22.22, 
5) Gustav Nordberg, Vikingaåsen, 23.85, 
6) Tobias Karlsson, Sund, 25.28, 7) Lucas 
Mattsso, Strandnäs lågstadium, 26.34, 8) Igor 
Shypenko, Vikingaåsen, 26.57, 9) Oscar Jans-
son, Sund, 27.09, 10) Robin Nylund, Ytternäs, 
28.09, 11) Tomas Tennström, Ytternäs, 28.80, 
12) Simon Karlsson, Vikingaåsen, 28.89, 13) 
William Jordan, Ödkarby, 30.64, 14) Samuel 
Rosenqvist, Vikingaåsen, 30.72, 15) Leonard 
Andersson, Sund, 30.90, 16) Malte Åkerholm, 
Sund, 34.50, 17) John Karlström, Sund, 35.57, 
18) Robin Sjöblom, Vikingaåsen, 35.80, 19) 
Mathias Mattsson, Sund, 36.63, 20) Christoffer 
Jansson, Sund, 38.46.
25 m frisim fl ickor kl 3-4, fi naler: 1) Ebba 
Donning, Övernäs Lågstadium, 18.43, 2) Ma-
thilda Linde, Ödkarby, 18.45, 3) Gabriela Jur-
gina, Strandnäs lågstadium, 20.21, 4) Rosanna 
Enström, Sund, 21.65, 5) Malin Johansson, 
Övernäs Lågstadium, 21.75, 6) Sanna Jans-
son, Vikingaåsen, 22.62, 7) Therese Holmberg, 
Södersunda, 22.75, 8) Mikaela Söderberg, 
Vikingaåsen, 22.92, 9) Ida Klingberg, Sund, 
23.94, 10) Mathilda Mattsson, Sund, 24.30, 11) 
Patricia Karlsson, Pålsböle Skola, 24.84, 12) 
Fanny Sten, Vikingaåsen, 26.02, 13) Corinne 
Lindholm, Rangsby Skola, 27.15, 14) Jennifer 
Hagström, Sund, 27.94, 15) Matilda Bonds, 
Eckerö Skola, 28.14, 16) Linnea Sjöström, 
Vikingaåsen, 29.81, 17) Anna Svahn, Sund, 
29.91, 18) Therese Strandholm, Rangsby Sko-
la, 32.00, 19) Nicole Eker, Geta Skola, 33.53, 
20) Mirjam Ojala, Vikingaåsen, 33.97, 21) Frida 
Mattsson, Sund, 34.61, 22) Josefi n Lindqvist, 
Sund, 36.09.
50 m frisim pojkar kl 5-6, fi naler: 1) Frans 
Manelius, Övernäs Lågstadium, 36.36, 2) 

Anton Holmberg, Södersunda, 36.74, 3) Se-
bastian Engström, Geta Skola, 39.49, 4) Björn 
Karlsson, Övernäs Lågstadium, 39.82, 5) Hugo 
Hachem, Eckerö Skola, 40.55, 6) Kevin Lind-
holm, Rangsby Skola, 42.30, 7) Isak Karlsson, 
Pålsböle Skola, 43.09, 8) Adrian Korpi, Övernäs 
Lågstadium, 43.79, 9) Alfons Eriksson, Pålsböle 
Skola, 44.98, 10) Ronny Enström, Sund, 46.43, 
11) Freddie Johansson, Sund, 48.02, 12) Svan-
te Lindholm, Sund, 49.18, 13) Ken Mattsson, 
Pålsböle Skola, 51.48, 14) Didrik Svahn, Sund, 
51.68, 15) Viktor Lönnroth, Vikingaåsen, 52.28, 
16) Nikolaj Andersson, Strandnäs lågstadium, 
56.97, 17) Adam Jansson, Sund, 58.10, 18) 
John Blomqvist, Eckerö Skola, 59.12, 19) Ja-
kob Mäkelä, Sund, 1:07.23.
50 m frisim fl ickor kl 5-6, fi naler: 1) Sara 
Oksman, Sund, 31.55, 2) Janina Myllykoski, 
Ytternäs, 35.06, 3) Hanna Donning, Övernäs 
Lågstadium, 35.29, 4) Annette Hagström, 
Sund, 35.69, 5) Linda Virta, Vikingaåsen, 
38.45, 6) Frida Karlsson, Sund, 38.47, 7) Ma-
deleine Johansson, Strandnäs lågstadium, 
39.07, 8) Frida Brunberg, Vikingaåsen, 42.38, 
9) Julia Lindholm, Ytternäs, 43.74, 10) Amanda 
Nordas, Södersunda, 43.98, 11) Karin Houg-
berg, Strandnäs lågstadium, 44.63, 12) Elin 
Liewendahl, Södersunda, 45.51, 13) Anna 
Randelin, Pålsböle Skola, 45.56, 14) Isabelle 
Törneroos, Vikingaåsen, 45.61, 15) Paulina 
Danielsson, Sund, 46.49, 16) Mimmi Nordberg, 
Vikingaåsen, 47.19, 17) Louise Nyberg, Eckerö 
Skola, 47.59, 18) Angelica Öberg, Övernäs 
Lågstadium, 48.35, 19) Anette Rydell, Strand-
näs lågstadium, 48.91, 20) Linn Ekebom, Pål-
sböle Skola, 49.29, 21) Elin Häggblom, Geta 
Skola, 50.72, 22) Linda Metsik, Eckerö Skola, 
53.81, 23) Evelina Bertell, Eckerö Skola, 54.01, 
24) Linnéa Andersson, Sund, 54.58, 25) Fred-
rika Rundberg, Vikingaåsen, 55.75, 26) Pia Ek, 
Sund, 56.17, 27) Alexandra Karlsson, Eckerö 
Skola, 57.30, 28) Angelina Östergård, Sund, 
58.27, 29) Janina Widman, Strandnäs lågstadi-
um, 1:01.04, 30) Tazmin Bland, Strandnäs låg-
stadium, 1:01.46, 31) Mia Gustafsson, Sund, 
1:01.49, 32) Frida Henriksson, Vikingaåsen, 
1:02.00, 33) Josefi ne Blomqvist, Sund, 1:02.99, 
34) Elin Andersén, Sund, 1:03.53, 35) Blanca 
Lindqvist, Strandnäs lågstadium, 1:06.02, 36) 
Rebecka Mattsson, Sund, 1:07.59, 37) Jenny 
Karlsson, Sund, 1:08.09, 38) Maria Johansson, 
Sund, 1:12.14.

50 m frisim pojkar högst, fi naler: 1) André 
Oksman, Godby Högstadie, 27.77, 2) Gustav 
Carlsson, Kyrkby Högstadie, 28.48, 3) Robin 
Mattsson, Kyrkby Högstadie, 32.38, 4) Staffan 
Sonntag, Övernäs Högstadium, 32.83, 5) Krist-
offer Eriksson, Kyrkby Högstadie, 35.45.
50 m frisim fl ickor högst, fi naler: 1) Linda 
Myllykoski, Övernäs Högstadium, 30.26, 2) 
Sara Helling, Godby Högstadie, 32.44, 3) 
Sofi a Jonsson, Kyrkby Högstadie, 33.61, 4) 
Elise Granesäter, Godby Högstadie, 34.96, 
5) Maéva Hachem, Kyrkby Högstadie, 
36.54, 6) Cindy Lundqvist, Övernäs Hög-
stadium, 44.60, 7) Maria Sundblom, Över-
näs Högstadium, 49.63, 8) Tanja Mattsson, 
Övernäs Högstadium, 50.40.
 50 m frisim pojkar Gy/Fs, fi naler: 1) Jens 
Nylund, Ålands Lycéum, 30.12, 2) Adrian 
Östergård, Ålands Lycéum, 31.80.
50 m frisim fl ickor Gy/Fs, fi naler: 1) Jen-
nie Hagman, Ålands Lycéum, 31.89.
 4 x 50 m frisim lågst, fi naler: 1) Sund Lag 
II (Annette Hagström, Freddie Johansson, 
Frida Karlsson, Sara Oksman) 2:38.03, 2) 
Övernäs lågst (Ebba Donning, Björn Karls-
son, Frans Manelius, Hanna Donning) 
2:38.45, 3) Södersunda (Joar Holmberg, 
Elin Liewendahl, Amanda Nordas, Anton 
Holmberg) 2:56.21, 4) Vikingaåsen (Frida 
Henriksson, Frida Brunberg, Vanessa Eriks-
son, Linda Virta) 3:18.37, 5) Pålsböle Skola 
(Ken Mattsson, Anna Randelin, Isak Karls-
son, Alfons Eriksson) 3:20.61, 6) Strandnäs 
lågstadium (Madeleine Johansson, Karin 
Hougberg, Tazmin Bland, Anette Rydell) 
3:23.96, 7) Geta Skola (Elin Häggblom, 
Fanny Granqvist, Ida Jansson, Sebastian 
Engström) 3:32.98, 8) Strandnäs lågsta-
dium (Gabriela Jurgina, Lucas Mattsson, 
André Laaksonen, Christopher Eriksson) 
3:34.08, 9) Sund Lag I (Ida Klingberg, Didrik 
Svahn, Mia Gustafsson, Svante Lindholm) 
3:43.44, 10) Eckerö Skola (John Blom-
qvist,  Louise Nyberg, Linda Metsik, Hugo 
Hachem) 3:43.67, 11) Sund Lag III (Ronny 
Enström, Josefi ne Blomqvist, Paulina Da-
nielsson, Maria Johansson) 3:59.97, 12) 
Sund Lag IV (Tobias Karlsson, Linnéa An-
dersson, Anna Svahn, Rebecka Mattsson) 
4:35.33, 13) Sund Lag V (Mathias Mattsson, 
Pia Ek, Leonard Andersson, Elin Andersén) 
4:41.15.

Rätt tips

Det blev fel namn på FC 
Ålands spelare på bilden i 
måndagens tidning. Det är 
Sigrid Sundlöf som syns i FC 
Åland-dräkten. Vi beklagar 
missen.

Nyan rättar

Den hamnar i skräplådan.
FINLANDS JARKKO RUUTTU 
VAR INTE NÖJD MED SILVERMEDALJEN I VM.”



19TISDAGEN DEN 15 MAJ 2007 NYHETER

Mariehamns
Telefon Ab
Ålandsvägen 52, tel. 27 044
E-post: telefon@mtel.aland.fi

Aktieägarna i 

Mariehamns Telefon Ab
kallas till ordinarie 

BOLAGSSTÄMMA
Som hålles i Restaurang Nautical i Mariehamn månda-
gen den 28 maj 2007 kl. 19.00 för behandling av på
ordinarie bolagsstämma ankommande ärenden.

Aktieägare som önskar delta i bolagsstämma skall
anmäla sig senast fredagen den 25 maj 
kl. 16.00 till bolagets kontor, telefon 27 044.

Eventuella fullmakter skall överlämnas i samband med
anmälningen eller före stämman.

Bokslutshandlingarna finns tillgängliga för aktieägarna
på bolagets kontor, Ålandsvägen 52, från den 14 maj
2007 eller sänds på begäran till aktieägare.

Styrelsen

Finns du?
Jag söker en arbetsmyra som kan och orkar sköta om vårt lager 
på heltid, samt även vara serviceinriktad och stå i butiken.

Bra ersättning till den som klarar jobbet utlovas, lastbilskort 
ett krav då leveranser till kunderna ingår i arbetsuppgifterna.

Sommarjobb!
Vi söker extra serviceinriktad personal till sommaren.

OBS! Skicka inte in några ansökningar, utan ring mig direkt 
tel 37 786 Ronnie

Tjänstemanna-
organisationerna 
på Åland, TCÅ r.f:s

vårmöte
hålls onsdagen den 30 
maj 2007 kl. 19.00 på 
TCÅ:s byrå, Strand-

gatan 23.

Stadgeenliga ärenden

Servering

Hjärtligt välkomna!

Styrelsen

Elevskjutsar Jomala 
– FÖRLÄNGD 
ANBUDSTID

Anbudstiden för elev-
skjutsarna till Söder-
sunda och Vikinga-
åsens skola har för-
längts till och med 
den 19.6.2007. Tidigare 
inlämnade anbud be-
aktas.

Anbudshandl ingar 
(som är de samma som 
tidigare) erhålles från 
skolkansliet i Jomala, 
tel 328 718

Jomala den 15.5.2007

Skolnämnden 
i Jomala

ANBUD�

ANBUD�

ECKERÖ
KOMMUN

Kommunfullmäktige 
i Eckerö 

sammanträder 
i Kommungården i 
Överby måndagen den 
21 maj 2007 kl. 19.00

Marie Löfström
Kommunfullmäktiges 
ordförande

FOTBOLL
Tipsligan
VPS–FC Honka  1–1 
FC Lahti–HJK  3–1 
FC Inter–TPS  1–1 
IFK Mariehamn–FC Haka  0–1 
MyPa–FF Jaro  2–0 
Tampere Utd–Viikingit  1–0 
KooTeePee–AC Oulu  3–0 

Tampere Utd 4 3 1 0 6– 3 10
FC Haka 4 3 0 1 5– 3 9
HJK 4 2 1 1 5– 4 7
FC Lahti 4 2 1 1 6– 6 7
KooTeePee 4 2 0 2 6– 5 6
TPS 4 1 2 1 3– 2 5
AC Oulu 4 1 2 1 3– 4 5
VPS 4 1 2 1 4– 7 5
FC Inter 4 1 1 2 6– 4 4
FF Jaro 4 1 1 2 6– 6 4
FC Honka 4 1 1 2 6– 7 4
Viikingit 4 1 1 2 4– 5 4
IFK Mariehamn 4 0 3 1 1– 2 3
MyPa 4 1 0 3 3– 6 3

Följande matcher: må 14.5 Viikingit–MyPa, 
on 16.5 FC Haka–VPS, TPS–FC Lahti, FF 
Jaro–KooTeePee, AC Oulu–Tampere Utd, 
to 17.5 HJK–IFK Mariehamn, FC Inter–FC 
Honka. 

Damligan
HJK–Ilves  3–1 
KMF-Kuopio–Honka  1–2 
PuiU–SCR  0–0 
Sport–TiPS  0–1 
United–Åland U  1–3 

HJK 6 5 1 0 20– 4 16
Honka 6 5 0 1 20– 4 15
Åland U 6 4 1 1 9– 8 13
KMF-Kuopio 6 3 0 3 5– 8 9
PuiU 6 2 2 2 6– 6 8
TiPS 6 2 2 2 6– 6 8
United 6 2 0 4 5– 14 6
SCR 6 1 1 4 1– 7 4
Sport 6 1 1 4 3– 12 4
Ilves 6 1 0 5 6– 12 3

Följande matcher: sö 20.5 Sport–Ilves, 
PuiU–Honka, KMF-Kuopio–Åland U, SCR–
United, TiPS–HJK. 

Division II
EIF–FC Espoo  1–0 
IFFK–SoVo  1–2 
GrIFK–PoPa  1–2 
P-Iirot–LoPa  3–1 
MuSa–SalPa  1–0 
KaaPo–Masku  6–0 

PoPa 3 3 0 0 5– 1 9
KaaPo 3 2 0 1 11– 1 6
EIF 3 2 0 1 5– 2 6
P-Iirot 3 2 0 1 5– 3 6
VG-62 2 2 0 0 3– 1 6
SoVo 3 1 2 0 4– 3 5
SalPa 3 1 1 1 5– 3 4
MuSa 3 1 1 1 4– 4 4
IFFK 3 1 1 1 3– 3 4
GrIFK 3 1 0 2 5– 8 3
FC Espoo 3 0 1 2 2– 4 1
LoPa 3 0 1 2 2– 9 1
Masku 3 0 1 2 1– 9 1
KOO-VEE 2 0 0 2 2– 6 0

Följande matcher: må 14.5 VG-62–KOO-
VEE, on 16.5 Masku–EIF, PoPa–KaaPo, FC 
Espoo–MuSa, to 17.5 SoVo–VG-62, LoPa–
GrIFK, KOO-VEE–IFFK, SalPa–P-Iirot. 

Division IV
MynPa–SIF  0–3 
TuWe–UPK  3–1 
PIF II–KaaPo II  1–5 
Lie–PaiHa  9–0 
PiPS–Ponteva  5–0 

Lie 4 4 0 0 15– 2 12
SIF 5 3 1 1 12– 4 10
KaaPo II 4 3 0 1 13– 4 9
TuWe 4 2 1 1 8– 4 7
Ponteva 4 2 1 1 6– 6 7
RP-67 5 2 0 3 13– 7 6
PiPS 4 2 0 2 9– 7 6
UPK 4 2 0 2 7– 5 6
KaaRe 4 2 0 2 5– 9 6
MynPa 4 1 1 2 4– 8 4
PIF II 4 0 0 4 2– 19 0
PaiHa 4 0 0 4 0– 19 0

Följande matcher: må 14.5 KaaPo II–MynPa, 
to 17.5 KaaPo II–SIF, fr 18.5 RP-67–PiPS, 
UPK–Ponteva, PaiHa–PIF II, lö 19.5 SIF–
KaaRe, TuWe–Lie, on 23.5 MynPa–PaiHa, 
KaaRe–KaaPo II, to 24.5 PIF II–TuWe, fr 
25.5 Lie–UPK. 

Division III
JyTy–Wilpas  2–0 
FC Boda–SCR  2–1 
ÅIFK–HIK  11–0 
TuTo–PIF  0–0 
VG62 II–TPK  3–0 
LTU–TPK II  5–1 

TuTo 4 3 1 0 9– 1 10
LTU 4 3 1 0 13– 6 10
ÅIFK 4 3 0 1 15– 4 9
PIF 4 2 1 1 7– 5 7
FC Boda 4 2 0 2 7– 5 6
JyTy 4 1 2 1 9– 9 5
VG62 II 3 1 1 1 3– 3 4
TPK 4 1 1 2 4– 6 4
HIK 4 1 1 2 7– 17 4
Wilpas 3 1 0 2 4– 6 3
SCR 4 0 2 2 5– 7 2
TPK II 4 0 0 4 1– 15 0

Följande matcher: to 17.5 Wilpas–HIK, 
fr 18.5 SCR–TuTo, LTU–VG62 II, lö 19.5 
TPK–JyTy, TPK II–PIF, HIK–FC Boda, sö 
20.5 Wilpas–ÅIFK. 

Division V, nedre
JIK–FC Turku  1–3 
RaiTeePee–Nagu IF  2–6 
FC Veha–SalPa II  2–1 

Nagu IF 4 4 0 0 19– 4 12
JIK 4 3 0 1 16– 6 9
SalPa II 4 3 0 1 15– 6 9
FC Veha 4 3 0 1 14– 8 9
TaaJä 4 3 0 1 12– 10 9
LTU II 4 2 0 2 13– 8 6
FC Turku 4 2 0 2 12– 13 6
MaPS II 4 1 1 2 15– 6 4
PaPeNu 4 1 0 3 8– 18 3
YlKiri 4 1 0 3 5– 18 3
RaiTeePee 4 0 1 3 8– 17 1
TuTo II 4 0 0 4 1– 24 0

Följande matcher: må 14.5 LTU II–Rai-
TeePee, Nagu IF–TaaJä, on 16.5 PaPeNu–
FC Veha, lö 19.5 SalPa II–TuTo II, MaPS 
II–JIK, sö 20.5 YlKiri–FC Turku. 

DART
Joker Darts klubbtävling 11 maj
1) Kennet Brunila, 2) Dan-Anders Jansson, 
3/4) Mikko Mattsson, 3/4) Jaana Lamminpää.
Bästa utgång: Anna Johansson 88.

� �  RK Sleipner: Hopptävling 
på söndag 11.00 Ålandscupen: 60 
(ekipage ej startat 80 cm), 80, 100 
cm teknikbedömning. Dessutom 
ÅM-kval 1 85/95 cm A:1d (85 cm 
ponnyekipage, ryttaren född 1991 el-
ler senare). Fullständig prop fi nns på 
www.sleipner.aland.fi . Anm till Sleip-
ner 13 418 eller sleipner@aland.net 
senast 16.5 kl 20. Frågor: Sleipner 
eller Marina 040-576 23 96.

� �  Ridklubben Sleipner: 
Ungdomsstyrelsen ordnar Vårfest 
på Sleipner den 17 maj 14.00. 
Program: laghoppning, nya hästar, 
voltige, paus med ponnyridning och 
loppmarknad med hästutrustning, 
spegelritt och sagofi gur. Inträde: 2 
€. 

� �  ÅID-cykel: Floratrampen på 

torsdag (Kisti himmelsfärdsdag). 
Start 10.00, Vikingahallen, Jomala. 
Sträckor, 70 km, 40 km.

� �  ÅID-cykel: Distansträning 
på söndag 09.00, Vikingahallen, 
Jomala.

� �  ÅSSF: Deltävling 1 i minia-
tyrgevärcupen i liggande avgörs i 
Bredmo på tisdag 18.15.

� �  ÅSSF: Viltmålstävling älg 100 
m på onsdag 18.30 på Haddnäs-
banan.

� �  ÅSSF: Viltmålstävling gris 50 
m på torsdag 18.00 på Bredmoba-
nan.

� �  SIF-friidrott: Tranvikslunken 
23 maj på Sportkila. Klasser och 

sträckor: Seniorer f. 1973 och se-
nare., Oldboys f. 1972 o. tid. 11 km, 
Damer f. 1973 och snenare 11 km, 
H/D 17 år, P/F 15 år 11 el. 4 km, P/F 
9, 11, 13 år 1,5 km.  Motionsklass 
och Vandringsklass 11 km. Start-
tider: vandringsklass 18.00 (anm. 
17.30), övriga klasser 19.00 (anm. 
18.30) .

Sportens kom ihåg

� SEGLING. Totalt åtta åländs-
ka laserseglare deltog i helgens 
rankingregatta i Helsingfors. 
I 4,7-klassen blev det en helå-
ländsk uppgörelse då samtliga 
tre deltagare i klassen var från 
ÅSS. Etta blev Måns Lundberg 
före Sebastian Lundberg och 

Linus Jansson. I radialklassen 
deltog åtta seglare och bäste 
ålänning blev Niklas Areschoug 
från MSF med en fjärde plats. 
Femma blev Erika Lindholm, 
ÅSS och Johannes Jansson, 
som debuterade i seglingar ut-
anför Åland, genomförde samt-

liga seglingar och slutade på åt-
tonde plats.

I standardklassen var Roope 
Suomalainen etta före Pierre 
Angelo Collura. Oscar Dann-
ström blev trea efter de två 
toppseglarna. Tionde i klassen 
blev Jonathan Barck. (be)

Åtta åländska seglare
tävlade i Helsingfors
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� Har hantverksutbild-
ningen på Åland någon 
framtid? är det idag många 
som undrar. I den nu gällan-
de debatten om placering och 
nystart av en hantverksutbild-
ning har Tosarbyalternativet 
slopats och landskapsreger-
ingen föreslår nu Kastelholms 
kungsgård som placering som 
lagtinget ska ta ställning till i 
tilläggsbudgeten.

Från 1996 har många utred-
ningar gjorts även av andra 
alternativa placeringar för 
hantverksutbildningen. I den 
nu aktuella debatten har en 
fl yttning av utbildningen till 
bland annat Folkhögskolan 
åter dykt upp.

Med all respekt för Folk-
högskolans verksamhet, men 
där som i alla andra place-
ringsalternativ blev slutresul-
tatet att en integrering ihop 
med en annan utbildning 
defi nitivt inte skulle vara till 

fördel för själva hantverks-
utbildningens koncept och 
utveckling.

I paneldiskussionen 8 maj 
på Ribacka ( där endast två 
lagtingsledamoter ) var på 
plats, framförde Leena Lind-
qvist, direktionsordförande 
för Folkhögskolan, fördelarna 
med en samordning av de 
båda utbildningarna eftersom 
Folkhögskolan redan idag har 
en Konst-och hantverkslinje.

Ålands Folkhögskola är en 
fi n allmänbildande traditio-
nell folkhögskola, precis som 
det skall vara. De studerande 
prövar på lite av allting, har 
vissa kärnämnen och olika 
kursverksamheter och linjer.

Ålands Hantverksskola 
däremot bedrev enbart en 
ett-årig grundläggande yr-
kesutbildning inom hantverk, 
både i traditionellt kunnande 
och i samklang med nyska-

pande, med möjlighet till 
fördjupning. Utbildningen 
var en plattform, målinrik-
tat för vidare studier inom 
hantverk,form och design, 
där största delen av teorin 
var integrerad i den praktiska 
pedagogiska undervisningen. 
Även de som enbart ville 
lära sig hantverkets grunder, 
eller fördjupa sig inom någon 
speciell teknik stod dörrarna 
öppna för.

Med de små medel och möj-
ligheter skolan hade så var 
lärarna i Tosarby den absolut 
bästa resursen, med sina 
kunskaper, erfarenheter och 
visioner, som de förmedlade 
till den studerande genom 
hela skaparprocessen.

De studerande som gått på 
Ålands Hantverksskola blev 
också genom åren den bästa 
marknadsföringen av utbild-
ningen, just för att de visat ett 

hantverkskunnande på olika 
sätt i det åländska samhället 
och även utanför Åland.

Det är alltså två skilda saker 
som nu diskuteras. Skall 
Åland fortsättningsvis ha 
en ett-två årig hantverks-
utbildning  som genererar 
hantverksutövare och även 
traditionellt hantverkskun-
nande i framtiden, eller anser 
beslutsfattarna att den hant-
verksutbildning som bedrivits 
i Tosarby är över, och att det 
istället kan bli någon  form av 
en linje/ kurs/ prova på verk-
samhet i Folkhögskolan? Ett 
sådant besluts egentliga syfte 
är i så fall att trygga Folkhög-
skolans existens, alltså inte en 
grundläggande förberedande 
hantverksutbildning.

Däremot har hantverksut-
bildningen förutsättningar 
och en framtid på Åland, om 

lagtinget tar beslutet att satsa 
medel för upprustning av 
Kungsgården (som nu före-
slås i tilläggsbudgeten). Det 
blir en bra helhetslösning, 
med många utvecklingsmöj-
ligheter i härlig miljö.

Det blir ett innehåll i bygg-
naderna av en fortsatt och 
utvecklad hantverksutbild-
ning, där kreativt skapande 
utgör en kombination av 
harmoni och välmående för 
den enskilde individen som är 
nog så viktigt. Ett långsiktigt 
beslut som fyller fl era syften.

Upprustning av en unik 
miljö och  byggnader med 
innehåll. Samtidigt visas ett 
erkännande för alla hantverk/
konst och designutövare och 
deras viktiga betydelse både 
för turistnäringen och hela  
Åland.

 Yvonne Sundbom Korpi

Kungsgården bästa alternativet

Hallå där

Kastelholm. ”Däremot har hantverksutbildningen förutsättningar och en framtid på Åland, om lagtinget tar beslutet att satsa medel för upprustning av Kungsgården 
(som nu föreslås i tilläggsbudgeten). ”, skriver insändarskribenten.  Foto: CAROLA BOMAN

� Kungsgården i Kas-
telholm, Sund är återigen 
på den politiska agendan. 
Frågan om kungsgårdens 
användning har aktualiserats 
i samband med landskaps-
regeringens förslag att där 
placera och utveckla hant-
verksutbildning.

Kastelholms kungsgård 
har stått tom sedan arbets-
kolonin upphörde för 10 år 
sedan. Kungsgården hör till 
de gamla kungsmarkerna och 
betraktas kulturhistoriskt 
som en av Ålands viktigaste 
anläggningar. Kastelholms 
kungsgård och slott utgör 
alltså tillsammans en omistlig 

helhet det åländsk kulturar-
vet.

Landskapsregeringens 
uppfattning är att platsen är 
lämplig för pedagogisk verk-
samhet, vilket också tidigare 
utredningar om kungsgårdens 
användningsmöjligheter be-
kräftar. Ur turistisk synvinkel 
skulle en levande kungsgård 
också stärka hela områdets 
attraktionskraft eftersom 
gården ligger tätt intill slottet, 
gästhamnen och golfbanan.

Idag ligger området öde 
och tomt, vilket inte är sär-
skilt uppmuntrande. Mu-
seibyrån och landskapet har 

ansvar för dessa anläggningar 
idag och långt in i framtiden. 
Därför gäller det nu att fi nna 
verksamhet för husen som är 
lämplig och som levandegör 
området både sommar- och 
vintertid. 

Ett hantverkscentrum i 
Kastelholm skulle också stärka 
Sund ytterligare som turist-
kommun. 

Det är inte fel, anser jag, att 
fokusera resurserna på vissa 
attraktiva områden i landska-
pet och Sund är ett av de mest 
välbesökta turistmålen på 
Åland. Därtill skulle hantverks-
utbildningen också ge Ribacka 

Konferens ett bra innehåll. I 
dagsläget är konferensanlägg-
ningen underutnyttjad.

Förutom Stallet och Man-
gårdsbyggnaden som land-
skapsregeringen först föreslår 
att åtgärdas, så fi nns redan 
Fähuset mer eller mindre fär-
digställd som utställningslokal.

Dessutom en mycket vacker 
och funktionell sådan. Både 
Fähuset och Mangårdsbyggna-
den som uppfördes i slutet av 
1700-talet är alltså unika i sitt 
slag.

Etableringen av Kungsgår-
dens form och hantverk skulle 

alltså betyda dubbelnytta med 
positiva effekter för kulturarv, 
utbildning och det lokala nä-
ringslivet. Den nya föreningens 
styrelse som vill leda och ut-
veckla hantverksutbildningen, 
är dessutom kompetent och 
ambitiös. Sådan entreprenör-
skraft och vilja bör man från 
samhällets sida värna och ta 
till vara. Dessutom går form 
och innehåll hand i hand: att i 
kungsgårdens kulturhistoriskt 
värdefulla miljö få levandegöra 
och utveckla åländskt hantverk.

Camilla Gunell (s)
Ansvarig minister för

både kulturarv 
och utbildning

Kungsgården omistligt kulturarv
och en lämplig hantverksmiljö

 – Vi fi ck sex rätt när vi spelade 
på V64 på Solvalla i onsdags så 
vi vann 850.000 kronor.
Vem spelade du med?
– Vi är sex personer som delar 
på vinsten, det är jag och min 
pojkvän Dan Nylund som är 
ålänningarna i gruppen.
Brukar du spela?
– Nej det brukar jag inte, någon 
gång har jag väl köpt en Harry 
Boy men det är väldigt sällan. 
Så det var nog nybörjartur kan 
man säga.
Hade ni någon särskild taktik?
– Först var vi in på internet och 
tittade hur proffsen hade tip-
pat. Sedan var vi ner till Coop i 
Sollentuna för att se vad Tips-
kungen hade för hästar med. 
Så efter det lade vi till några 
hästar. Men i en av avdelning-
arna behövde vi en häst till och 
då sa Dan att vi skulle sätta 
Claes Sjöströms häst Alan-
dias Joker. Det var tur för han 
skrällde och vann vilket gav 65 
gånger pengarna, det var nog 
många tips som föll på det.
Var ni de enda vinnarna?
– Nej, det var åtta system som 
vann.
Vad skall ni göra för vinsten?
– Det mesta blir det nog att vi 
sparar. Vi är alla studerande så 
det var ju verkligen välkomna 
pengar. Jag skall betala bort lite 
lån men det är nog ingen som 
tänker sätta sprätt på pengarna 
direkt. (ml)

Vad är 
det du har 
vunnit?

Hallå där Jessica Helsing, 
travkusk och nybliven vin-
nare.

� – Ålands folkmängd ökade 
med 44 personer under det 
första kvartalet 2007, skriver 
ÅSUB i ett pressmeddelande. 
Detta kan jämföras med en 
ökning på 57 personer under 
det första kvartalet i fjol och 
en ökning med 120 personer 
under hela 2006. 

– De födda uppgick till 80 
och de avlidna till 61 personer, 
vilket gav ett födelseöverskott 
på 19 personer för det första 
kvartalet. Flyttningsöverskottet 
var 25 personer. 

Flyttningen i förhållande till 
Finland visar ett underskott på 
26 personer, medan fl yttningen 
gentemot Sverige och övriga 
Norden gav ett överskott på 
33 personer och fl yttningen i 
förhållande till icke-nordiska 
länder ett plus på 18 personer. 

– Under det första kvartalet 
ökade folkmängden i Marie-
hamn med 71 personer, medan 
den minskade med 9 personer 
på landsbygden och 18 per-
soner i skärgården, meddelar 
ÅSUB.

Den preliminära siffran för 
Ålands invånarantal den 31 
mars blev därför 26.967 perso-
ner. (ml)

Ålänningarna
blev 44 fl er
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MESSA NYAN
Sänd SMS/MMS till 0457-3234444

Dagens MMS-bild

NYANS ROS

”Nyankortsvinnare:
Viveca Karlsson
Sund 
Vinner en Bingolott. Vinsten skickas på posten.

� �  Radio Åland! Kan ni inte 
uppgradera era så kallade nyheter 
under dagens lopp, i stället för att 
läspa samma sak hela dagen? Wa.

� �  Hallå Åland. Vakna! Hur kan 
så många bara svälja politiker, tjäns-
temän och ministrars uttalanden? 
Missbrukarvården fungerar bra. 
Jovisst, för tjänstemännen kanske. 
Något är ju fel när personalomsätt-
ningen är stor och missbrukare och 
anhöriga klagar. Vi måste väl tro på 
dem i 1:a hand!! Barnskyddet då? 
Klart det funkar bra i alla kommuner 
när socialnämnderna blundar och 
socialsekreteraren går hem kl 16.00. 
Vuxna super med minderåriga och 
kör berusade med och utan barn. 
Många barn far illa, får ej omvård-
nad. Alla vet, men soc blundar. Dags 
för medborgarinitiativ i form av listor 
med ärenden kanske? Från oroad 
invånare.

� �  Menar verkligen Peter 
Lindbäck att svenskspråkiga ålän-
ningar som inte kan finska utgör 
ett problem på det enspråkigt 
svenska Åland? Landshövdingen 
är uppenbarligen inte heller i 
övrigt speciellt ålandsvänlig men 
ett uttalande som ovanstående är 
sannerligen uppseendeväckande 
och kan i det närmaste betraktas 
som etnisk diskriminering! Med 
dylika uttalanden är Lindbäcks 
planer på riksdagskarriär något 
som vi (ännu) svenskspråkiga 
ålänningar bör frukta! 0457.

� �  Till pursvensken, inte kan ni 
sjunga, inte spela hockey, men ni är 
bra på att snacka. Fjollor. Hälsning-
ar Flathead nu i Spanien.

� �  Onödig omkörning på Vårdö-
bron av dig i ljusblåa Sierran. Inte 
hann du ju  fortare över med färjan 
för de. Pilutta dig.

� �  Stadens tekniska chef säger 
att en övervakningskamera kostar 
50.000 euro men vad kostar lekan-
det med ombyggnader, fl era gånger 
av Ålandsvägen. Böter betalar 
kamera.

� �  Hej, snälla ni kan väl ta hit 

killen som uppträde för Vitryssland i 
ESC. 0457.

� �  Vilken jobbig helg det måste 
ha vart för Sverige. Först schla-
gerfl oppen och sen förlorade ni 
VM-bronset. Vi fi nnar kan i alla fall 
som sämst få VM-silver. Hur känns 
det då???

� �  Ni är falska, ni utnyttjar folk 
och sen hittar ni på falska anklagel-
ser för att sätta dem som har ställt 
upp och hjälpt er i s....n. Fattar inte 
hur ni tänker. Man kan väl bete sej 
tycker jag. Akta er för dessa två 
kleptomaner. Från två som litade 
på er...

� �  Saknad: mörkrandig kattfl icka 
med vita tassar och lång svans. Gick 
ut tisdagskväll för att jaga ödlor i 
området Kalmarnäs-Lemlandsväg. 
Ring 0400 774 164 om du vet 
något.

� �  Flythalare upphittade i Geta. 
Tel 0457 524 4598.

� �  Man vill höja upp alla kors-
ningar på Ålandsvägen? Men kan 
då de som planerar så bra berätta 
lite närmare hur brandkår, ambulans 
och polis tar sej fram snabbt och 
smidigt över en massa guppar i en 
nödsituation med skadade män-
niskor? T.ex Agda 87 år ligger med 
skadad nacke i ambulansen, läget är 
kritiskt, broms, gas, skump och stuts 
är det riktigt nyttigt? 040.

� �  Snacka om att svenskar 
är dåliga förlorare. Nu är ESC en 
dyngtävling enligt Ola Salo. Undrar 
vad de har att säga om att bli 4:a i 
ishockey-VM. Tur att man är fi nne. 
Go Finland.

� �  Swe = 4. Fin = 2 alltså 
Finland ÄR bättre en svedopellarna i 
ishockey... 040.

� �  Kan någon ge tips på var vi 
ska söka sponsorer när det gäller 
tandläkarvård under narkos för 
handikappade så de slipper lida i 
onödan! 0457.

� �  Pernilla Sund är snygg det har 

jag tyckt ända sedan jag gick i samma 
skola som henne hela högstadiet.  Jag 
är inte singel och det är säkert inte du 
heller, men man kan väl få bjuda på 
fi ka någon gång? Killen som gick 
SHS samtidigt som du.

� �  Tack till polisen för att ni för-
störde min kväll, alkotest för att det kliar 
i nacken, fan vad löjligt. Blå bil i diket 
vid Mariebad.

� �  Du har varit på två matcher på 
Adlon och du är söt och ca 162. Jag 
med har varit där och tagit lite. På 
fi nalmatchen satte du vid bordet bakom 
mej. Kram.

� �  Mariehamns skolor och fl era 
med dem hade skolmästerskap i sim-
ning förra veckan men inte ett ljud om 
det. Många är vi mor- och farföräldrar 
som är nyfi kna. En liten notis är väl 
inte för mycket begärt bland all fotboll. 
Tack s.k.

� �  Till singeltjejen som undrade 
hur gammal jag är? Jag är 20 år. Mvh 
singelkilen.

� �  Vad är vitsen med de åländska 
morgontidningarna? Till exempel 
Nyans och Ålandstidningens sport-
sidor, ingenting om fredagskvällens 
trav i lördagens tidningar, detta för 
andra gången i år! När IFK spelar en 
torsdagskväll är det med i fredagens 
tidning, jag ställer frågan, vad är skill-
naden? En morgontidning skall väl ha 
nyheter från kvällen? Besviken läsare.

� �  Du söta person som åkte med 
herr Blå i lördags, är du singel, du var 
jättesöt. Dennis.

� �  Lugna nu ner er. Landshövding-
en gör ett bra arbete i språkdebatten. 
Men en del vill få fi nnarna att se ut som 
ett hot mot Åland. Dumt.

� �  Vill ha hjälp att få kontakt med 
Santa. Om du ser detta kontakta 
tidningen så får du mitt nummer. Vill få 
kontakt med dig.

� �  Är det någon som saknar 
en vitgrå katt som håller till i 
Lillängen? Hör i så fall av dig till 
0457 529 2948.

� �  Om man för mediciner erhöll 
samma provresultat som mobilstrål-
ningen uppvisar, skulle man genast dra 
in dem från marknaden. Erik Huber, 
representant för miljömedicin vid 
Wiens läkarsällskap.

� �  Redovisa namnen på de 
politiker som godkände den idiotiska 
trafi klösningen för Ålandsvägen. Bra 
med lite gallring inför de kommande 
valen. Mariehamnare.

� �  Fint skrivet miljönisse, men 
varför inte bara hålla 50 då så att alla 
andra också gör det. Eller är det något 
magiskt med 30? Btw så är 25 mph 
40 km/h, och om det införs så blir det 
nog liv från mammorna som bor på 30 
vägar.. Och alla andra som gillar att 
klaga, med andra ord alla ålänningar. 
;) SC.

� �  25 mph motsvarar 40 km i tim-
men. Jag tror inte att folk plötsligt skulle 
börja hålla hastigheten om det sänktes 
till 30, när folk nu uppenbarligen inte 
ens kan hålla 50! 0400.

� �  Turlistan för kollektivtrafi ken var 
visst politiskt fastslagen. Är politikerna 
då ansvariga för att bussarna inte håller 
hastighetsbegränsningarna i staden? 
040.

� �  Varför beskyller Anders Eriksson 
och Niklas Lampi Finland för att Åland 
inte har egen beskattningsrätt? Det 
är ju åländska politiker som inte har 
velat ha den. Fortfarande fi nns ingen 
enighet i frågan!

� �  Öhh... Tina Dahlblom. Jag 
brukar åtminstone tvätta mina täcken 
4-5 gånger om året. Först och främst 
för att få bort kvalsteravföringen som är 
allergiframkallande och för att döda de 
kvalster som fi nns. Lakan, påskakan 
och dynvar/örngott fyller inte sin funk-
tion när det gäller levande ting. Stökig 
men hygienisk. 

� �  Mailinglista och singelkväll bra, 
tycker åldern spelar ingen roll om man 
är 20 eller 50. Finns singlar i alla åldrar 
som söker, både killar och tjejer. 040.

� �  Jag hälsar till Jannika, Johanna 
E, Johanna J, Karolina, Ronja, Fanny 
och Elina för de är världens bästa 
kompisar! 0457.

� �  Mormor kunde få trafi kljus med 
knapp i vartannat hörn vid Ålandsvä-
gen för mormor är så sällan ute så 
det blir mycket grönt – eller kanske 
ingenting, alla stoppar ju ändå för 
henne! NioAvTio.
� �  Till D.L. angående ESC: Grek-
land blev det bästa västeuropeiska 
landet, eller? 040.

� �  Tack till arrangörerna av Ma-

dame Butterfl y på söndag, en mycket 
fi n föreställning. Trist att vi bara var 3 st 
i publiken... 040.

� �  Grattis på födelsedagen, Gisette, 
du som är en juvel och är så söt. Det 
måste ha varit en underbar dag då du 
föddes och alla dagar är det för att du 
fi nns till. En kompis.

� �  Varför motarbetar man hela 
tiden en framåt kille som Dennis 
Jansson? Är det månne den ålänska 
avundsjukan ? Nu vill han bygga en 
modern MOS-bana, och vad säger 
nämden, nej tack!? Jag vet att många 
tänker: ”så här har vi alltid gjort”. Men 
ni kallas med rätta bakåtsträvare. Ni 
lät riva den gamla banan som lockade 
både turister och ålänningar. För vad, 
ett fult kk-hus mitt i stan! Nej, vakna 
upp och tänk framåt. AGENT-08.

� �  Du tjej som tankade vid Spar-
hallen mån kv efter 18. Jag satte 
upp tanklocket på mätaren! A.

� �  Är Time out-Anders singel? 
Nyfi ken.

� � Tack för trafi kmärket! Från 
045.

� Mot felaktig faktura år 
2006 anmärktes, anmärktes 
och anmärktes. Slutligen 
lovades rättelse. Ingen 
kreditfaktura kom, ingen 
rättad faktura kom, men år 
2007 kom påminnelse på 
den ursprungliga felaktiga 
fakturan. Och nu hotar man 
med indrivning av sina ”rätt-
tade” men trots allt orättade 
fakturor, 

Tror Mise att detta är ett 

dataspel, där största möjliga 
antal ”objekt” skall förgöras? 
Detta gäller levande män-
niskor. 

Jag har också grubblat 
över logiken i fördelningen 
av grundavgifter och kommit 
fram till att den enda förkla-
ringen är att pensionärer och 
övriga ensamstående lågin-
komsttagare är dåliga kunder. 
Det lilla som blir över efter 
fasta kostnader går dessutom 

mestadels till baslivsmedel i 
bybutiken. 

Om man överdebiterar dem 
på sopavgiften, frigörs kapital 
hos de penningstarka och 
köpglada, de goda kunderna. 
Långsökt? Inte om man tän-
ker efter. Bevare oss väl för 
egen beskattning, här har vi 
exempel på hur det skulle bli. 

Redan nu läser man 
larmrapporter om det stora 

antalet undernärda åldringar, 
så för samhället blir den eko-
nomiska effekten i slutändan 
negativ, om åldringars mat-
pengar går till andras sopor. 

Att folk som hela sitt liv 
plikttroget har betalat sina 
räkningar lämnar Mise-
räkningar obetalda, är civil 
olydnad, protest. En ny möj-
lighet till protest kommer i 
höstens val, 4.563 ålänningar 

var enligt ÅSUB vid årsskif-
tet pensionärer, 21,5 % av 
väljarkåren.

Lägg därtill ensamstående 
låginkomsttagare, feldebite-
rade, dubbeldebiterade. Så 
här kan det inte få fortsätta. 
Mise är droppen, som får bä-
garen att rinna över. Politisk 
förändring behövs också i de 
lokala valen. 

 Cogito ergo sum

Mise synonymt med människoförakt
� Det är roligt att Anthonio 
Salminen (fs) stöder tanken 
på närståendevård. Men det 
krävs mer än välvilja om det 
skall bli verklighet. Dessutom 
måste stödet vara reglerat 
i lag. Annars blir det som 
idag att stödet varierar från 
kommun till kommun eller 
att vissa kommuner inte alls 
betalar närvårdarstöd.

Därtill krävs en lagbestämd 
rätt till närvårdarstöd an-
nars blir det inte lika för alla. 
Med andra ord fi nns det inte 
tillräckligt med rättvisa i i det 
nuvarande systemet.

Ett lagreglerat närvårdar-
stöd är en solidaritetsfråga. 
För att ge alla äldre och deras 
anhöriga rätt till ett stöd som 
säkrar den äldres möjligheter 
att leva i sitt hem tillsammans 
med sina anhöriga så länge 
det bara är möjligt krävs att 
denna rätt fi nns i lag.

Sedan måste kommunerna 
ta upp tillräckligt med pengar 
för att stödet skall räcka till 
alla. Vi skall inte ha sociala 
system som är helt beroende 
av fullmäktiges välvilja att an-
slå medel och socialnämnder-
nas prövning. Sådana system 
skapar varken trygghet eller 
rättvisa.  

Med ett lagstadgat när-
vårdarsystem tvingas kom-
munerna årligen budgetera 
medel för detta ändamål. Det 
betyder att det måste mera 
pengar till. Det kommer man 
inte ifrån. Samtidigt skall vi 
komma ihåg att alla partier 
säger sig arbeta för de äldre 
och bättre äldreomsorg.

I och med den nya lagen 
om landskapsandelar ökar 
kommunernas tilldelning av 
medel från landskapsreger-
ingen. Det är mycket viktigt 
i det sammanhanget att 
tillgodose de äldres behov av 
närvårdarstöd.

 Barbro Sundback

Rättighet
i lag

 ... till käcka tjejen och goa 
grabbarna i Accordion Club för 
deras pigga spelning hos oss på 
rönngården. På återhörande i höst, 
ha en skön sommar. Rönngårdens 
aktivitetsgrupp rosar.

 ...till Mari Rosenqvist som håller 
i trådarna till försäljarna som skall 
delta i Åland i Helsingfors. Du har 
en otrolig koll och ordning på allting. 
Kämpa på bara en månad kvar. 
Rosen kommer från ”Fiskefröjden”.

 ...till våra grannar Gun och Leif Wil-
liams som ställt upp i vått och torrt. 
Ni är GULD värda om ni bara visste. 
Lasse & Nenna.

 ...till Rune och Susanne Blomkvist 
för att ni varit så snäll och ställde 
upp med bil när allt gick på tok. Vi 
önskar er en trevlig sommar. Lasse 
& Nenna.

 ...till taxichauffören som hjälpte 
mig med den tappade fl akbrädan på 
N.G.V. Sally.

 ...till Sixten som hjälpte till med 
Hercules. Tusen tack önskar familjen 
Johansson, Möckelby.

Tack till arrangörerna av Madame 
Butterfl y på söndag, en mycket fi n 
föreställning. 

MESS FRÅN 040
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”

Visst kan det kännas bittert att hamna på 
adertonde plats om man under må-
nader byggt upp en guldhysteri, men 

vissa  reaktioner på motgången i schlager-
EM är aningen pinsamma.

Enligt Aftonbladets första sida säger 
svenska folket ”Lägg ner skiten” i världskrigs-
rubrik. Inne i tidningen rasar läsarna: ”Jag 
är skitförbannad. Det är bara politisk propa-
ganda.” ”Låt östländerna ha sin egen lilla 
melodifestival!”. ”Bojkotta hela jävla skiten.”.

Reportern  Markus Larsson skriver: 
”Festen är över. Tävlingen går inte att rädda. 
Svågerpolitiken tog till slut livet av schlager-
EM.”

Smått komiskt var det att lyssna till den 
SVT-kommentator som tyckte att ”östlän-
derna” och ”baltstaterna” röstade för mycket 
på varandra, men sedan i nästa andetag 
förväntade sig att Sverige skulle få full pott av 
de nordiska grannarna, vilket man i stort sett 
också fi ck.

Ändå är det ju inte länderna som röstar 
utan enskilda tittare och lyssnare. Och hur 
förklara att Serbiens vinnande låt och många 
andra ”östlåtar” (som till exempel Ukraina) 
fi ck massor med poäng i  ”västländerna”?

Naturligtvis är intresset för att delta och 
rösta oerhört stort i de nya länder som nu 
kommit med sedan järnridån föll och EU 
utvidgats. Geografi skt ligger fl era av dem för 
övrigt i Centraleuropa och en del sträcker sig 
till och med väster om Finland och Sverige. 
Men till detta kommer att den musik som 
skrivs i de här länderna känns ny och fräsch 
jämfört med den traditionella nordiska och 
”västeuropeiska” eurovisionspopen.

Beträffande Norges bidrag (som inte gick 
till fi nal) har en kommentar i radion stannat i 
minnet: ”Det är lite av salsakurs för hemma-
fruar över låten.”.

Ola Salo i The Ark citerades i gårdagens 
tidning av Nyans David Lindström: ”Östlän-
derna tar tävlingen mer på allvar. De är helt 
enkelt bättre än vi. De skickar modern MTV-
pop. Västländerna får skärpa sig helt enkelt.” 
Finlandssvenska TV:ns Thomas Lundin sade 
samma sak redan efter semifi nalerna: ”Sluta 
gnälla, åk hem och skriv bättre låtar”.

Framför allt skulle det vara klädsamt med 
lite mindre ord och lite färre nedsättande 
kommentarer om ”öst”. Framför allt måste 
man lära sig att förlora.

Finland kan man säkert kritisera för en 
massa saker, men vi har åtminstone genom 
åren fått lära oss att inte ha för höga förvänt-
ningar. ”Vårt land är fattigt, skall så bli, för 
den som guld begär”, skrev redan Runeberg. 
Många kommer också ihåg Prihas konsta-
terande i Väinö Linnas ”Okänd soldat” när 
vapnen hade tystnat 1944: ”Rådsrepubliker-
nas förbund vann, men det lilla sega Finland 
kom in som god tvåa.

Man måste kunna glädjas över en god 
sjuttondeplats i schlager-EM och ett silver i 
hockey, konstatera att  Marija Seifovics fi na 
ballad tog segern i det första fallet och ett 
samspelt och laddat Kanada i det andra.

Ibland förlorar man

Det fi nns egentligen ingenting negativt 
att säga om Jomala kommuns beslut 
att anställa en så kallad familjearbe-

tare. Mariehamn har liknande planer, och 
förmodligen drömmer även andra kommu-
nernas socialkanslier om detsamma.

En familjearbetare ska gå in i familjer och 
hjälpa till att få vardagen att fungera, hitta 
rutiner och komma i en sådan kontakt med 
barnen att man faktiskt förstår vad de menar 
och vill. Den nya barnskyddslagen, som snart 
antas som blankettlag på Åland, ställer krav 
på fl er öppna stödåtgärder  för problemfa-
miljer, och poängterar dessutom att barn 
i första hand är föräldrarnas ansvar, inte 
samhällets, skolans eller socialvårdens.

Många som ibland känner sig ensamma och 
okunniga i sitt föräldraskap skyggar säkert 
för att bli stämplade som en ”problemfa-
milj”. Så behöver det inte vara. Alldeles van-
liga duktiga skattebetalande och produktiva 
människor kan tappa greppet om familjelivet 
och behöva hjälp för att få styr på det igen.

Det är inte svårt att hitta orsaker till att det 
är så, bortom missbruk, sociala problem och 
elände. Dagens familjer är ensamma, mer 
ensamma än de någonsin varit. Länken till 

föräldragenerationen klipps snabbt, och det 
förväntas inte att föräldrar eller svärföräld-
rar ska lägga sig i familjelivet. Allt fl er barn 
har vuxit upp i små familjer med ett eller två 
barn, och har ingen erfarenhet av att ta hand 
om syskon eller släktingar.

Eftersom kvinnor i stor utsträckning är ute 
på arbetsmarknaden har hela strukturen på 
familjelivet ändrat, så att det som förut var 
ett, visserligen oavlönat, heltidsjobb nu är en 
marginaliserad syssla som helst ska klaras av 
på en timme mellan middagen och träningen.

Samtidigt har allas våra förväntningar på 
självförverkligande och stora upplevelser 
ändrat. Att uppfostra barn är ett jäkla gnet-
göra – det kräver tid, tålamod, närvaro och 
ett stort mått av tråkig repetition med samma 
svar på samma frågor, dag ut och dag in. Det 
kräver sin man och kvinna, som samtidigt vill 
göra och vara en massa andra saker.

Framför allt ska naturligtvis familjear-
betaren vara där för barnens skull, för att 
möjliggöra en tryggare, bättre uppväxtmiljö. 
I många fall av mer drastiska socialskydds-
åtgärder har socialarbetare inte haft tillfälle 
att bekanta sig med barnen länge nog för att 

verkligen förstå vad de säger och menar.
Att prata med barn man inte känner är 

svårt, och det krävs både känsla och tålamod 
för att få ett barns förtroende i svåra frågor. 
Kanske att kommunala familjearbetare kan 
bli ytterligare ett steg på vägen mot ett bättre 
barnskydd, på barnens villkor.

Men, naturligtvis, borde även denna 
verksamhet ske med hela Åland som ut-
gångspunkt och med tillräckliga och centrala 
resurser för att upprätthålla kvalitet och 
kontinuitet.

När, när ska Ålands barnskyddsbyrå 
slå upp de gemensamma dörrarna till ett 
åländskt barnskydd, som förvisso kan arbeta 
med befi ntliga resurser ute i kommunerna, 
men som kan planera, fortbilda och rekrytera 
gemensamt? När?

nyan.ax
KOMMENTERA LEDAREN PÅ

Vem känner sig inte i behov av en familjearbetare 
någon gång? De fl esta familjer förmodligen. Nu 
fi nns det äntligen en på Åland.

Allt ska hinnas med. Påskhäxor, maskerader, fyra mål mat om dagen och läxläsning. Undra på att många föräldrar tröttnar i sitt föräldraskap. 
Då kan en familjearbetare hjälpa. Den tjusiga påskhäxan Corinne Rosenblad från Jomala Kalmarnäs har inget med innehållet i texten att göra. 
 Arkivfoto: JONAS EDSVIK

Kan inte alla bara softa ned, svälja den löjliga 
indignationen och inse att det här är ett under-
hållande spektakel? Snälla?

MATTIAS DAHLSTRÖM I DN 
BLOGGAR OM SCHLAGERFESTIVALEN
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Utomlands i går

Upp NerSolen i dag
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Europa i dag
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Torsdag Fredag

14/+8
13/+8

13/+8

12/+4
12/+5

12/+4

12/+4
11/+5

12/+5

11/+6
10/+5

10/+6

8

8

7

9
8

6

2

4

8
7

3

2

5

2
4

10

9

10

12
10

I går kl 15

Jomala 10 nm
Åbo 12 hm
Helsingfors 13 nk
Stockholm 11

Nyhamn 8 SSO 11
Märket 7 SO 13
Kumlinge 9 OSO 8

Vattenståndet i går kl 15

Föglö +3 cm Åbo -5 cm

Mariehamn 5:03 22:10
Helsingfors 4:43 21:51
Stockholm 4:17 21:13

Köpenhamn 18

Oslo 12

London 10

Bryssel 17

Paris 18

Madrid 16

Rom -

Aten 32

Moskva 17

Ålandsvägen 31, tel. 29 000
må–to 8.30–17.00, fr 8.30–16.30

a l and i abo l agen .com
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Förmånlig livförsäkring 

för två personer. 

I ett kontorsrum i översta 
våningen i Självstyrelsegår-
den sitter dagens ålänning, 

Marina Sundström från Ma-
riehamn. Hennes titel är lan-
trådets sekreterare men den är 
i allra högsta grad missvisade 
eftersom hon är hela landskaps-
regeringens sekreterare vilket 
i praktiken betyder att hon en-
sam servar alla sju ledamöter 
samtidigt.

– Det är föredragningslistor 
som skall skrivas. Någon av mi-
nistrarna kanske skall ut och resa 
och behöver hjälp med biljetter 
och hotell, någon annan kanske 
väntar besök som skall ha lunch 
eller middag...  Det kan vara 
tio besök som skall organiseras 
samtidigt. Eller så är alla sju tele-
foner kopplade hit till mig!

Händer det att du får sam-
tal där du blir fi lter mellan 
arga ålänningar och mi-
nistrarna?

– Det händer ibland...
Trivs du med ditt jobb?

– Ja! Det händer något hela ti-
den, det är mycket jobb, fart och 
fl äkt!

Att Marina trivs förstår man 

också av att hon har varit i huset 
sedan 1981. Först som sekrete-
rare på social- och miljöavdel-
ningen, sedan som sekreterare 
i lagtinget och från 2001 på sin 
nuvarande post.

– Då jag fyller 50 om ett par 
år har jag varit 30 år anställd!

Vad gör du då du inte job-
bar?

– Familjen är ju viktigast, för-
stås. Det är Janne, min man 
sedan 27 år, Janina som är 24 
och Mathias som hon är förlo-
vad med och så Fanny som är 
22. Nu då båda fl ickorna stude-
rar i Sverige brukar jag säga att 

det är julafton då de kommer 
hem. Snart kommer de på som-
marlov och då har vi alltså julaf-
ton hela sommaren!

Sedan är det stugan på Eck-
erö som är viktig på fritiden och 
så gillar jag att spela golf.

Är du bra på golf?
– Njä, 34,5. Jag gör det för att 
det är roligt, jag spelar tillsam-
mans med min man.

Vem vill du hälsa till?
– Till min familj och till alla vän-
ner!

Text & foto: 
TITTE TÖRNROTH-SARKKINEN
               titte.tornroth@nyan.ax

”Julafton hela sommaren”
Spin-
deln i 
nätet. 
Marina 
Sundström 
jobbar för 
lantrådet 
och alla 
ministrar 
och ser till 
att deras 
vardag 
fungerar i 
praktiken.

Svamp- och skink-
pasta
300 g spagetti
1 msk olja
200 g champinjoner
150 g rökt skinka
100 g purjo
1 vitlöksklyfta
persilja
riven parmesanost

Koka spagettin enligt an-
visningarna. Putsa svam-
pen och skär i skivor. 
Strimla skinkan och pur-
jon. Hacka vitlöken. Fräs 
allt i olja och lägg i per-
siljan. Vänd ner den heta 
spagettin, slå upp, strö på 
ost och servera.


